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ww Historia mojej gminy
Szko∏a by∏a w Skrzeszewie,
na KoÊcielnej, a potem tà szko∏´
przenieÊli na Nowodworskà. Teraz to
autobus przyje˝d˝a i zabiera dzieci
i przywozi dzieci, a kiedyÊ trzeba by∏o
cztery kilometry iÊç pieszo… 
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ww Debiut Bel Canto
Ma∏à sensacjà tegorocznych Êwiàteczno-
noworocznych koncertów kol´d by∏
pierwszy publiczny wyst´p
nowopowsta∏ego trzypokoleniowego
Chóru Bel Canto 

áá czytaj strona 5

ww Sesja Bud˝etowa
Najwa˝niejszym punktem XIV sesji
Rady Gminy Wieliszew by∏o
przyj´cie ambitnej uchwa∏y
bud˝etowej na rok 2008 r.
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ww Rozgrywki ligowe
Prezentujemy wyniki rozgrywek
i tabele amatorskich lig sportowych.
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Uchwalono bud˝et
W trakcie ostatniej
sesji Rady Gminy
Wieliszew,
w dniu 15 stycznia,
radni jednog∏oÊnie
przyj´li bud˝et
Gminy
na rok 2008.
Bud˝et gminy jest
rocznym planem
dochodów
i wydatków oraz
przychodów
i rozchodów
gminy.

Bud˝et w formie uchwa∏y bud˝e-
towej co roku uchwala Rada Gmi-
ny przed rozpocz´ciem roku bu-
d˝etowego (trwa on od 1 stycznia
do 31 grudnia, czyli pokrywa si´
z rokiem kalendarzowym),
a w szczególnie uzasadnionych
przypadkach – nie póêniej ni˝
do 31 marca roku bud˝etowego.

Bud˝et gminny podobny jest
do bud˝etu domowego. Ka˝da ro-
dzina (podobnie jak firma, insty-
tucja czy paƒstwo) posiada do-
chody i ponosi wydatki. Zestawie-
nie dochodów i wydatków
dotyczàcych okreÊlonego czasu
– np.: miesiàca lub roku – nazy-
wamy planem bud˝etu.Tegorocz-

ny bud˝et zawiera wiele inwesty-
cji, które powinny wp∏ynàç bez-
poÊrednio na jakoÊç ˝ycia miesz-
kaƒców.

Dochody bud˝etu gminy w tym
roku majà wynieÊç ponad 52 mln
z∏, przy wydatkach rz´du 58 mln
z∏. Oznacza to deficyt w wysokoÊci
ponad 6 mln z∏. Jego pokrycie ma
byç finansowane dzi´ki nadwy˝ce
z lat ubieg∏ych, wolnym Êrodkom
z rachunku bie˝àcego oraz przy-
chodom.

Dochody Gminy Wieliszew po-
chodzà z ró˝nych êróde∏. Sà to
m.in. dochody w∏asne, gromadzo-
ne na podstawie ró˝nych ustaw,
dotacje z bud˝etu paƒstwa, które

wykorzystane muszà byç zgodnie
z wyznaczonym celem, oraz sub-
wencje, b´dàce bezzwrotnà formà
zasilenia finansowego ze strony
paƒstwa.

Najwi´ksze fundusze w tym ro-
ku, w wysokoÊci ponad 13 mln z∏,
Gmina Wieliszew przeznaczy∏a
na dzia∏ oÊwiaty i wychowania,
w tym na szko∏y podstawowe ok. 4
mln z∏, na przedszkola prawie 1,5
mln z∏ oraz na gimnazja – po-
nad 6,5 mln.

Znaczàce sà równie˝ Êrodki, ja-
kie zostanà spo˝ytkowane na
transport i ∏àcznoÊç. W tym dzia-
le na publiczne drogi wojewódzkie
przeznaczono 200 tys z∏, zaÊ na pu-

bliczne drogi gminne kwot´ prze-
kraczajàcà 10 mln z∏.

Uda∏o si´ utrzymaç wysokà dys-
cyplin´ bud˝etowà i ograniczyç
wydatki bie˝àce (38% Êrodków)
w stosunku do wydatków inwesty-
cyjnych, które stanowià 62% ca∏o-
Êci bud˝etu. Bud˝et 2008 zawiera
wiele interesujàcych zadaƒ inwe-
stycyjnych, zarówno tych jedno-
rocznych, jak i obj´tych wielolet-
nimi programami inwestycyjnymi,
których realizacja b´dzie z pewno-
Êcià w gminie widoczna i poprawi
jakoÊç ̋ ycia jej mieszkaƒców.Wy-
datki inwestycyjne przypadajàce
na jednego mieszkaƒca gminy
wynoszà w tym roku a˝ 3 669 z∏.

Po raz kolejny oddajemy do Paƒ-
stwa ràk informator pt. „Skàd ma-
my pieniàdze i na co je wydaje-
my?”.W ten sposób postaramy si´
przybli˝yç mieszkaƒcom Gminy
doÊç skomplikowane zagadnienia
zwiàzane z finansami samorzàdu
oraz pokazaç, ˝e bud˝et gminny
jest sprawà wspólnà i ca∏kowicie
jawnà. Dane i wielkoÊci, na któ-
rych si´ opieramy pochodzà z bu-
d˝etu Gminy Wieliszew
na rok 2008 przyj´tego Uchwa∏à
Nr 98/XIV/08 Rady Gminy Wieli-
szew z dnia 15 stycznia 2008r.
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Tak przynajmniej mo˝na wnio-
skowaç z iloÊci pytaƒ sp∏ywajà-
cych do Wójta Gminy Wieliszew,
oraz odpowiedzi w których wójt
apelowa∏ o cierpliwoÊç w oczeki-
waniu na efekty prowadzonych
przez niego rozmów majàcych
na celu systemowe rozwiàzanie
komunikacyjnego problemu.
W tej sytuacji na wysokoÊci zada-
nia stan´∏o stowarzyszenie
EMKA, które postanowi∏o zorga-
nizowaç spotkanie wszystkich za-
interesowanych kwestiami komu-
nikacyjnymi. Z zaproszenia EMKI
skorzysta∏o ponad 80 mieszkaƒ-

ców gminy Wieliszew. Ponadto
w debacie udzia∏ wzi´li wójt gmi-
ny, zast´pca starosty Janusz Ku-
bicki, zast´pca wójta Andrzej
Szczodrowski, przewodniczàcy ra-
dy Jan So∏tys, radni i so∏tysi i co
najwa˝niejsze, przedstawiciel
przewoênika PKS.

Na poczàtku spotkania prezes
EMKI Pawe∏ Kownacki zaprezen-
towa∏ najwa˝niejsze problemy
zwiàzane z komunikacjà, zarówno
dotyczàce jakoÊci us∏ug PKS, jak
równie˝ zwiàzane z ograniczonymi
mo˝liwoÊciami gminy w zorganizo-
waniu transportu wspólnie z ZTM.

Kolejno wójt gminy Waldemar
Kownacki zaprezentowa∏ zebra-
nym informacje o dotychczaso-
wych dzia∏aniach, w tym propozy-
cjach majàcych na celu oparcie
komunikacji z Warszawà o w´z∏y
kolejowe obs∏ugiwane przez auto-
busy wahad∏owe. Chcia∏bym, ˝eby-
Êmy dzisiejszà dyskusj´ prowadzili
w duchu wspó∏pracy. Szukanie roz-
wiàzaƒ w takiej atmosferze b´dzie
∏atwiejsze i efektywniejsze – zazna-
czy∏ wójt.

áá wiecej o debacie 
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Debata
komunikacyjna

Jednà z najbardziej elektryzujàcych
kwestii w Gminie Wieliszew jest poprawa
jakoÊci komunikacji publicznej.
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Wielka Orkiestra Âwiàtecznej
Pomocy w Wieliszewie
Wielka Orkiestra zagra∏a ju˝ po raz szesnasty.

Jak donosi Gazeta.pl Wielka Or-
kiestra Âwiàtecznej Pomocy posz∏a
na rekord – na koncie ponad 30 mln z∏
i do ubieg∏orocznego rekordu pra-
wie 31 mln brakuje ju˝ naprawd´
niewiele. Ten niesamowity wynik
nie by∏by mo˝liwy bez udzia∏u wo-
lontariuszy, wÊród których nie
brakowa∏o mieszkaƒców gminy
Wieliszew.

O tegorocznym finale rozmawia-
my z g∏ównodowodzàcà legionow-
skiego sztabu WOÂP przy Liceum
Ogólnokszta∏càcym im. Marii Ko-
nopnickiej w Legionowie
AGNIESZKÑ WICHROWSKÑ,
mieszkankà Wieliszewa.

Od jakiego czasu zajmujesz si´
pracà jako wolontariusz dla WOÂP?

W m∏odoÊci by∏am tylko bier-
nym Êwiadkiem tego, co si´ dzie-

je w zwiàzku z Wielkà Orkiestrà
Âwiàtecznej Pomocy. B´dàc ju˝
w gimnazjum w Legionowie, do-
wiedzia∏am si´, ˝e szko∏a gra ju˝
od 1-wszego fina∏u i to ju˝ taka
swego rodzaju tradycja. Mia∏am
wtedy zaledwie 14 lat, a to troch´
za ma∏o jeszcze by zostaç wolon-
tariuszem. Bo wiem, ˝e na to trze-
ba te˝ zas∏u˝yç tzn. mieç zaufanie
do takiej osoby, bo w koƒcu zbie-
ramy na szczytny cel, a nie na w∏a-
sne kieszonkowe. Jako pierwszo-
klasistka mog∏am wi´c tylko po-
móc w szkole przy imprezach.Ale
ju˝ w drugiej klasie zacz´∏am zbie-
raç i tak ju˝ zosta∏o i co roku zbie-
ram „kask´”.
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Przewodniczàcy Rady Gminy Jan So∏tys, wraz z Wiceprzewodniczàcymi Jackiem Banaszkiem i Józefem Borzewskim
przekazujà Wójtowi Waldemarowi Kownackiemu uchwalony bud˝et.
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Mieszkaƒcy pytajà Wójta Gminy Wieliszew
Waldemara Kownackiego...

Od niedawna bardzo cz´sto bywam
w miejscowoÊci Ka∏uszyn. Ta miejscowoÊç
urzek∏a mnie tak bardzo, ˝e w najbli˝szej
przysz∏oÊci zamierzam wraz z rodzinà
zamieszkaç tu na sta∏e. Podczas ostatniego
niedzielnego spaceru po okolicach,
zaobserwowa∏am, i˝ w Ka∏uszynie,
na dzia∏ce p. Reginy Gàgolewskiej (jak si´
dowiedzia∏am od mieszkaƒców Ka∏uszyna),
w pobli˝u jej stodo∏y roÊnie pi´kne, okaza∏e
drzewo. Wyglàda na kilkusetletni
jesion. I w zwiàzku z tym, moje pytanie
brzmi: czy to drzewo jest wpisane jako
pomnik przyrody? Przepraszam, ˝e
zawracam Panu tym g∏ow´, ale nie mog´
nigdzie znaleêç informacji na ten temat.
A jeÊli zosta∏ przeoczony, to czy ktoÊ

z urz´dników móg∏by zainteresowaç si´
tym drzewem. Móg∏by byç on wizytówkà
Ka∏uszyna, tym bardziej, ˝e roÊnie
w centrum wsi. Szkoda, aby tak pi´kna
(zielona) miejscowoÊç jak Ka∏uszyn oraz
ca∏a gmina Wieliszew straci∏a taki okaz.
(Anna, 11.01.2008 r.) 

Pani Anno
Drzewo, o którym Pani pisze nie jest uznane
za pomnik przyrody. Nie mniej jednak
pracownicy Urz´du zainteresujà si´ sprawà.
Mi∏o nam, ˝e bierze Pani pod uwag´
zamieszkanie na terenie Gminy Wieliszew. 

Pozdrawiam
Wójt Gminy Wieliszew

Waldemar Kownacki 

Panie Wójcie. 
Jakie sà perspektywy normalnego 
parkingu przy cmentarzu w Wieliszewie.
Pozdrawiam

(Ireneusz, 09.01.2008 r.)

Szanowny Ireneuszu!
Prosz´ o jeszcze troch´ cierpliwoÊci
do momentu zakoƒczenia prac prowadzonych
przez Mazowiecki Zarzàd Dróg 
Wojewódzkich przy przebudowie
ul. Modliƒskiej.

Z wyrazami szacunku 
Wójt Gminy Wieliszew

Waldemar Kownacki

...Wójt odpowiada...

DU˚E DZIECI czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

Redakcja naszej gazety kontynuuje cykl: DU˚E DZIECI CZYLI WYPOWIEDZI NA POWA˚NE

TEMATY w którym zadajemy pytania milusiƒskim ze Szko∏y Podstawowej w Skrzeszewie.
DziÊ zapytaliÊmy: CO BYÂ ZROBI¸/A GDYBYÂ ZNALAZ¸/A DU˚Y WOREK PE¸EN PIENI¢DZY ?

KINGA lat 6

Jakbym znalaz∏a taki worek pieni´dzy to
bym sobie kupi∏a basen, jedzenie i takie
tam sobie ró˝ne rzeczy np.: telefon… ale
ja mam ju˝ w domu telefon. Dla
wszystkich ch∏opców kupi∏abym
samochody.

PIOTR lat 7

Ja jakbym znalaz∏ taki worek pieni´dzy
to bym podzieli∏ si´ z bezdomnymi,
kupi∏bym jedzenie i im da∏. Sobie bym
kupi∏ lepszà komórk´, komputer i babci
telewizor.

PIOTR lat 6

Ja jakbym mia∏ du˝y worek pieni´dzy to
bym sobie kupi∏ samochód, komputer
i telewizor. Samochodem jeêdzi∏bym
jakbym zda∏ prawo jazdy.

WERONIKA lat 6

Jakbym znalaz∏a taki worek pieni´dzy to
bym sobie coÊ kupi∏a np.: spódniczki,
nowy rower, komórk´. Dla dziewczyn
z klasy zabawki, coÊ dla lalek np.:
ubranka, motor jakiÊ a dla ch∏opców
samolot, wyÊcigówki. Mojej najlepszej
kole˝ance bobasa, siostrze ciotecznej
malutkà lalk´ Barbie. Moja mama
bardzo chcia∏aby prac´, wi´c bym jej
znalaz∏a a tat´ nauczy∏abym gotowaç,
bo w∏aÊnie si´ uczy.

KRYSTIAN lat 6

Jakby by∏o du˝o kasy to bym kupi∏ jakiÊ
basen… taki du˝y pompowany.

KUBA lat 7

Jakbym znalaz∏ taki worek pieni´dzy to
da∏bym troch´ biednym, a troch´ sobie
zostawi∏ jakbym gdzieÊ wyje˝d˝a∏
z rodzicami.

1. Najbardziej ceni´ u ludzi:
szczeroÊç, inteligencj´ i poczucie
humoru.

2. Gdybym nie by∏ kimÊ, kim
jestem, to by∏bym: kimÊ.

3. Moje najwi´ksze marzenie: ˝yç
w zdrowiu d∏ugie lata.

4. W wolnym czasie: a co to jest? 

5. Mój ulubiony film/ksià˝ka: ksià˝ka
„Król Szczurów” J. Clavella, film
„Rejs” – re˝. M. Piwowski oraz
„Wniebowzi´ci” – re˝.
A. Kondratiuk.

6. Wierz´ w: to, ˝e b´d´ szcz´Êliwy
do koƒca moich dni.

7. Najwi´kszy sukces: mam
nadziej´, ˝e jeszcze 
przede mnà.

8. Najwi´ksza pora˝ka: mam
nadziej´, ˝e ju˝ poza mnà.

9. Najbardziej u ludzi nie lubi´:
g∏upoty i k∏amstwa.

10. Na bezludnà wysp´ 
zabra∏bym: swojà narzeczonà
Kasi´.

DARIUSZA SKRZYDLEWSKIEGO 
– dyrektora OÊrodka Kultury 
w Wieliszewie

Debata komunikacyjna

Zebrani, a zw∏aszcza m∏odzie˝ ko-
rzystajàca z autobusów aby doje-
chaç do szkó∏ wskazali na proble-
my zwiàzane z komunikacjà
Êwiadczonà przez PKS z Nowego
Dworu Mazowieckiego. Mateusz
Kowalik poprosi∏, by w∏adze samo-
rzàdowe przygotowujàc zmiany
nie zapomina∏y o miejscowoÊciach
poza Wieliszewem. Powa˝niejszym
problemem dla mieszkaƒców gmi-
ny nie jest samo dostanie si´ do War-
szawy ale szybki i dogodny dojazd
do Legionowa i nad tym powinni-
Êmy g∏ównie pracowaç – zaznaczy∏.

Pawe∏ Ch∏opicki, jeden z aktyw-
niejszych uczestników dyskusji za-
znaczy∏, i˝ wa˝nà kwestià dla pasa-

˝erów jest zapewnienie cz´stych
i szybkich kursów autobusów.

Dla mnie problemem jest niedosta-
teczna aktualizacja rozk∏adów jazdy,
cz´sto kursy na stronie internetowej
majà inne godziny jazdy ni˝ te z ta-
bliczek na przystankach – zaznaczy∏
Mateusz Mastalerczuk.

Kierownik z dzia∏u przewozów
PKS Nowy Dwór Mazowiecki
na zarzuty klientów stara∏ si´ od-
powiadaç z pokorà. Dzi´kujàc
za zaproszenie obieca∏ wprowadza-
nie na bie˝àco korekt rozk∏adu
i popraw´ jakoÊci us∏ug i wielo-
krotnie prosi∏ o zg∏aszanie ja-
kichkolwiek uchybieƒ ze strony
kierowców PKS.

Dla mnie dosyç niezrozumia∏a
jest stawka za bilety w firmie PKS.
Dlaczego za przejechanie jednego
przystanku z ¸ajsk do Wieliszewa
p∏ac´ ponad 3 z∏ ? – pyta∏a Magda-
lena Durka.

Jednym z g∏osów wskazujàcych
na wstrzemi´êliwoÊç w beztro-
skim zwi´kszaniu liczby kursów
(bez wiarygodnych badaƒ),
a zw∏aszcza dop∏acaniu do komu-
nikacji z bud˝etu gminy by∏a wy-
powiedê S∏awomira Baƒbury, so∏-
tysa Topoliny, który jednoczeÊnie
zaznaczy∏, i˝ rzeczowym by∏oby
uruchomienie wakacyjnych kur-
sów do terenów letniskowych
w gminie Wieliszew.

G∏os w dyskusji zabrali równie˝
Janusz Kubicki – wicestarosta po-
wiatu i Daniel Z∏amal – przewod-
niczàcy Spo∏ecznej Rady Pasa˝e-
rów, którzy zasugerowali w∏adzom
przeprowadzenie odpowiednich
badaƒ pasa˝erów, które zdecydo-
wanie u∏atwi∏yby wprowadzanie
pozytywnych zmian.

Podsuwajàc dyskusj´ prezes
EMKI wskaza∏, i˝ ju˝ sukcesem
debaty jest fakt, ˝e si´ odby∏a
i do tego przy nadspodziewanie
du˝ej frekwencji. PodkreÊli∏, ˝e
przekazanie tylu uwag i do tego
bezpoÊrednio przedstawicielowi
PKS b´dzie mia∏o znacznie wi´k-
sza si∏´ oddzia∏ywania. Ponadto
wskaza∏, na niezwykle korzystne
swoiste votum zaufania dla wójta
gminy w jego pracy majàcej na ce-
lu wprowadzanie zmian systemo-
wych w komunikacji. Przewodni-
czàcy Rady, Jan So∏tys, wskaza∏ i˝
problem komunikacji jest dla nie-
go i dla radnych niezwykle istot-
ny i b´dzie jednym z piorytetów
dzia∏aƒ Rady Gminy Wieliszew.
Wójt Kownacki, który zabra∏ g∏os
na koniec dyskusji podzi´kowa∏
mieszkaƒcom za udzia∏ i zaapelo-
wa∏ o cierpliwoÊç i o dalszà wspó∏-
prac´ we wprowadzaniu zmian.

Jako redakcja, obiecujemy da-
lej obserwowaç temat poprawy ko-
munikacji publicznej w Gminie
Wieliszew i w ramach dzia∏aƒ
przewidujemy wsparcie w∏adz sa-
morzàdowych w badaniu oczeki-
waƒ pasa˝erów. SzM

10 pytaƒ do...
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Po niedzielnej mszy Êwi´tej w wieliszewskim koÊciele
mia∏o miejsce kolejne ciekawe wydarzenie
artystyczne.

Przedstawienie
Bo˝onarodzeniowe
w wieliszewskim koÊciele 
Przedstawienie Êwiàteczne zapre-
zentowane przez gimnazjalistów
z Wieliszewa w przeddzieƒ Âwiàt
Bo˝ego Narodzenia uczniom i go-
Êciom szko∏y wywar∏o na widzach
w szkole olbrzymie wra˝enie. Po-
mys∏odawca Tadeusz Szczygielski
i m∏odzi aktorzy postanowili za-
prezentowaç swój program szer-
szej publicznoÊci.W porozumieniu
z proboszczem parafii ks. Mar-
kiem Janickim i przy wsparciu wi-
kariuszy: ks. Jarka i ks. Zbyszka
uczniowie zaprezentowali swój
program po Mszy Âwi´tej w nie-
dziel´ 13 stycznia. Dla niektórych
trudny temat problemów m∏o-
dzie˝y przedstawiony dosadnie

w przedstawieniu by∏ zbyt trudny
bàdê nie na miejscu, ale od trud-
nych tematów nie nale˝y uciekaç.
Stàd chwa∏a pomys∏odawcom, i˝
wyszli z ciasnych korytarzy wieli-
szewskiego gimnazjum do miesz-
kaƒców Wieliszewa. Mimo wspo-
mnianych niektórych niezadowo-
lonych min z nutà grymasu,
gromkie brawa po zakoƒczeniu
przedstawienia Êwiadczà, i˝ jest
sens by dalej rozszerzaç wspó∏pra-
c´ szkó∏ i parafii.A tak chwalonym
przez nas aktorom gratulujemy
odwagi i ˝yczymy dalszych sukce-
sów.

PK

Wielka Orkiestra
Âwiàtecznej Pomocy
w Wieliszewie

Dalszy ciàg rozmowy
z AGNIESZKÑ WICHROWSKÑ,
koordynatorem legionowskiego
fina∏u

– Jak dosz∏o do tego, ˝e powierzo-
no Tobie tak bardzo odpowiedzial-
nà funkcje g∏ównodowodzàcej?
– Tak naprawd´ co roku wy∏ania-
∏a si´ jakaÊ osoba, która mia∏a za-
p´dy do prowadzenia du˝ej grupy
ludzi i ogarni´cia ca∏ej akcji, no
i niestety w zesz∏ym roku po fina-
le takiej osoby nie by∏o.A ˝e ja ̋ y-
je tym i ca∏à tà akcjà, wi´c si´ za-
j´∏am.Tak wi´c w tym roku to ju˝
drugi raz jak koordynowa∏am
zbiórk´.
– Zbiórka pieni´dzy to odpowie-
dzialne zaj´cie, nie przera˝a Ci´
taka odpowiedzialnoÊç?
– W samym zbieraniu pieni´dzy
odpowiedzialnoÊç tkwi w tym, ˝e-
by tej puszki nie zgubiç i oczywi-
Êcie, ˝eby nam si´ nic nie sta∏o.
Przewa˝nie zbiera si´ pieniàdze
w jakiÊ grupkach, wi´c mo˝na li-
czyç w sytuacji kryzysowej na po-
moc towarzysza. Dodatkowo
od pewnego czasu policja przy∏à-
czy∏a si´ do akcji kontrolujàc wo-
lontariuszy tzn. sprawdzajàc czy sà
prawdziwi, bo to bardzo wa˝ne, bo-
wiem zdarza∏y si´ takie sytuacje,
˝e w ma∏ych mieÊcinach zbierali
podrobieni wolontariusze. Bardzo
du˝e wsparcie uzyskujemy tak˝e
od rodziców i znajomych np. ko-
chani rodzice mojego kolegi, ˝eby
pomóc przywieêli nam zmarzni´-
tym, stojàcym pod koÊcio∏em cie-
p∏à herbatk´ i jeszcze ciep∏e ciast-
ka.Tak, wi´c jak dla mnie w zbie-
raniu nic strasznego nie ma:) ale
oczywiÊcie ostro˝nym trzeba byç.
– Czy zbiera∏aÊ pieniàdze w tym fi-
nale czy tylko koordynowa∏aÊ ca-
∏e przedsi´wzi´cie zza biurka?
– Nie no, przyk∏ad trzeba dawaç.
Koordynowaç zza biurka mog∏am
podczas przygotowaƒ do fina∏u,
ale zbieraç trzeba. Co prawda re-
kordu w tym roku mi si´ nie uda-
∏o pobiç, ale mo˝e to przez to, ˝e
by∏am troch´ zm´czona przygoto-
waniami i niewyspana. Tak na-
prawd´ to fina∏ dla mnie by∏by ni-
czym, gdybym troch´ z puszkà nie
polata∏a i oczywiÊcie gdybym nie
pojecha∏a do studia.
– Czy macie problem ze znalezie-
niem wolontariuszy?
– Ró˝nie to bywa. Na poczàtku za-
wsze zg∏asza si´ ponad program
osób, ale potem cz´Êci coÊ wypa-
da, cz´Êç ∏apie choroba itp. Ale
jeszcze nigdy nie by∏o tak, ˝e by-
liÊmy w kryzysowej sytuacji. Przy-
gotowani na wszystko zawsze mie-
liÊmy list´ osób rezerwowych.
– Ile zatem uda∏o si´ Waszemu
sztabowi zebraç w tym roku?
– W tym roku uda∏o si´ nam ze-
braç 74 327,16 z∏
– Gratulujemy.
Dzi´kuje za rozmow´.

¸ukasz Moliƒski

Problem komunikacji
to ostatnio jeden
z najwa˝niejszych
tematów zawartych
w pytaniach do Wójta.
Zebrani podczas
debaty mogli swoje
propozycje i za˝alenia
przekazaç wprost
do g∏ównego adresata
tj. do przedstawiciela
PKS.

Przedmiotem konferencji zorgani-
zowanej przez Miejskie Przedsi´-
biorstwo Wodociàgów i Kanaliza-
cji w Warszawie w dniu 21 stycz-
nia 2008 r, na którà dostaliÊmy
zaproszenie, by∏a nowa planowa-
na inwestycja „Modernizacja
technologii w Zak∏adzie Wodocià-
gu Pó∏nocnego – flotacja ciÊnienio-
wa”. Pierwsza, teoretyczna czeÊç
odby∏a si´ w budynku centrali
na ul. Starynkiewicza 5, po której
odby∏a si´ prezentacja w terenie
stosowanych przez MPWiK tech-
nologii na warszawskiej Bia∏o∏´ce
i w Wieliszewie w towarzystwie
cz∏onków zarzàdu oraz kierownika
Wodociàgu Pó∏nocnego Andrzeja
Ko∏odziejczyka.

Woda w Wieliszewie pobiera-
na jest z Jeziora Zegrzyƒskiego
a nast´pnie po procesie oczyszcza-
nia wysy∏ana do Warszawy. Jak
nas poinformowa∏ podczas prezen-
tacji Marek Kulesza zast´pca kie-
rownika zak∏adu, woda jest tu
trudna do oczyszczenia g∏ównie ze
wzgl´du na zanieczyszczenia orga-
niczne oraz du˝à zmiennoÊç jako-
Êci wody w ciàgu pór roku.
W zwiàzku z tym od ponad 11 lat
na terenie zak∏adu prowadzone
by∏y badania nad nowà technolo-
già – flotacjà ciÊnieniowà. Polega
ona na wprowadzeniu do zbiorni-
ka z oczyszczonà wodà strumienia
wody napowietrzonej. Unoszàce

si´ p´cherzyki powietrza unoszà
do góry pozosta∏e zanieczyszcze-
nia i tworzà na powierzchni pian´,
którà mo˝na ∏atwo zebraç. Dzi´ki
zastosowaniu nowej technologii ja-
koÊç, w tym zapach i smak ulegnà
znacznej poprawie.

Cz´Êç Êrodków na budow´ przy-
zna∏a Unia Europejska a wyko-
nawcà ca∏ej inwestycji b´dzie
konsorcjum w sk∏adzie Mostostal
Warszawa S.A., Seen Technolo-
gie Sp. z o.o. oraz Energotechni-
ka Sp. z o.o. Rozpocz´cie prac za-
planowano na czerwiec 2008 roku,
natomiast przewidywany termin
zakoƒczenia budowy nowej stacji
przypada na 2010 rok.

¸ukasz Moliƒski

Zmiany w Wodociàgu Pó∏nocnym

Wodociàg Pó∏nocny na sta∏e wrós∏ ju˝ w krajobraz naszej gminy. Mimo planów poprzedniej ekipy rzàdzàcej
dotyczàcych zamkni´cia oddzia∏u MPWiK w Wieliszewie, najwi´kszy pracodawca w naszym regionie ma si´
dobrze i planuje kolejne inwestycje. 
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Prezes EMKI Pawe∏ Kownacki prezentuje na mapie sytuacj´ komunikacyjnà
w gminie Wieliszew.
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Tak o ˝yciu w gminie Wieliszew
opowiada jedna z mieszkanek wsi
Skrzeszew:

„Je˝eli chodzi o rolnictwo
w latach 30. to bogaty gospodarz,który
mia∏ w∏ók´ czy dwie w∏óki, ˝y∏ dobrze.
Pomimo, ˝e nie by∏o sprz´tów
rolniczych takich jakie sà obecnie by∏
tani robotnik np.: dzieƒ pracy w polu
przy kopaniu ziemniaków kosztowa∏
dwa z∏ote. To on mia∏ tylko kilo
s∏oniny. JeÊli gospodarz mia∏ Êwinie to
by∏o go staç i coÊ pobudowaç i ludzi
wynajàç do ci´˝kiej pracy.

Ludzie utrzymywali si´ te˝
z szewstwa.By∏o bardzo du˝o biednych
ludzi, tzw. wyrobników. Oni ˝yli tylko
u tego gospodarza i jeszcze byli
zadowoleni, ˝e poszli tam i par´ groszy
zarobili. Ludzie utrzymywali si´ te˝
z ci´cia drewna.By∏y tzw.traczki i dwa
sto∏y,k∏ad∏o si  ́kloca na Êrodek i dwóch
ludzi ci´∏o. Jeden sta∏ wysoko, drugi
ni˝ej.

Ten kto mia∏ du˝o ∏àk i du˝o siana,
trzyma∏ du˝o krów. Litr mleka
kosztowa∏ 12 groszy, ale jak zawióz∏
do Legionowa to mia∏ 25 groszy.
Na przyk∏ad rolnik majàcy 30 litrów
mleka po 25 gr.mia∏ 7,50 z∏. czyli przez
miesiàc mia∏ ponad dwieÊcie z∏otych,
a nauczyciel mia∏ sto dwadzieÊcia
z∏otych. Wi´c je˝eli rolnik mia∏ du˝o
inwentarza np.: krów to mia∏ du˝o
pieni´dzy na utrzymanie. Ludziom
w ¸ajskach si´ dobrze ̋ y∏o.Mieli bli˝ej
do Legionowa,mniej wysi∏ku wk∏adali
w zawo˝enie mleka. Jak mia∏ du˝o
krów to mia∏ pensj´ takà jak kilku
nauczycieli.By∏a bardzo ci´˝ka praca.

Zanim wybudowano mleczarnie to
kobiety wstawa∏y o godzinie czwartej,
bra∏y po trzydzieÊci litrów mleka i sz∏y
do Legionowa i tam ka˝demu
rozlewa∏y po litr czy dwa.
Powiedzia∏abym ̋ e obecne czasy sà dla
rolników du˝o lepsze ni̋  tamte pod tym
wzgl´dem, ˝e sà renty.

W domu by∏o jedno radio. Takie ze
s∏uchawkami. O dwunastej puszczali
w radiu sygna∏ i jak nas by∏o czworo
w domu to ka˝dy rzuca∏ si´
do s∏uchania, ale radio by∏o tylko dla
jednej osoby. I ojciec do mnie
powiedzia∏: „Zobaczysz, ˝e jeszcze
do˝yjesz czasów gdy b´dziesz oglàdaç co
si´ w Ameryce dzieje.” I rzeczywiÊcie
teraz mo˝na zobaczyç co si´ dzieje
w Ameryce!

Domy by∏y drewniane,kryte s∏omà,
bardzo zimne, ka˝dy pali∏ drzewem.
Gdy w domu by∏o czworo dzieci i dwoje
rodziców to wszyscy spali w jednym
pomieszczeniu, bo nie byli w stanie
ogrzaç drugiego pomieszczenia.Tak ˝e
warunki by∏y du˝o gorsze ni˝ obecnie.

Zamiast p∏acenia podatków by∏a
paƒszczyzna, którà si´ odrabia∏o
w Poniatowie. Ale zdarza∏o si´ tak, ˝e
trzeba by∏o dzieci zostawiç same
w domu i iÊç na ca∏y dzieƒ do ˝niw.

W okolicach Skrzeszewa by∏o bardzo
du˝o folwarków. Folwark Olszanka,
folwark Podd´bie. WstawaliÊmy
o godzinie czwartej o godzinie siódmej
by∏ dzwonek do pracy, o dwunastej
dzwonek do domu, na obiad i od wpó∏
do drugiej praca do zachodu s∏oƒca.
Pieczywo nocami piekli,bo ten cz∏owiek
nie by∏ w stanie stanàç w dzieƒ i ten

chleb upiec.A mleko z tych folwarków
trzeba by∏o za∏adowaç na wóz
i na Prag´ zawieÊç. Jak to by∏a ci´˝ka
praca!

Sprzeda˝ towaru rolniczego by∏a
jeszcze tu u nas w Skrzeszewie mo l̋iwa.
By∏o blisko Legionowo, Jab∏onna,
a za Narwià to wszyscy jechali
na Warszaw´. Na rzece by∏ te˝ prom
i ˝eby si´ dostaç na drugà stron´ to
kolejki by∏y do pó∏tora kilometra!
A na ten prom wchodzi∏y cztery
furmanki. To ludzie na tych wozach
spali. Szkó∏ nie by∏o. Ka˝dy stara∏ si´
mieç jakiÊ kawa∏ek ziemi. Ludzie nie
mieli piwnic, tylko takie do∏ki i starali
si´ w tych do∏kach schowaç
marchewk´,pietruszk´ czy ziemniaki,
bo mrozy by∏y du˝e.

W 1939 roku, pierwszego wrzeÊnia
Hitler wypowiedzia∏ wojn´.
Czternastego wrzeÊnia Niemcy doszli
do Narwi. Krótko stojàcy most
na Topolinie zosta∏ zaminowany.
Wszystkie domy nad Narwià Niemcy
popalili.Bali si ,́ ˝e tam si  ́zrodzi jakaÊ
partyzantka.To by∏o wielkie zdziwienie
bo jednego dnia front przeszed∏, dom
stoi,a drugiego ju˝ nie ma gdzie wejÊç.
Potem granica by∏a przez pi´ç lat
na Narwi. W D´bem by∏a Rzesza,
a u nas Generalna Gubernia. U nas
by∏a szko∏a,wesela,a tam w Rzeszy nie
by∏o ani Êlubów,ani wesel,nic nie by∏o.
Tam by∏y warunki du˝o gorsze.
˚o∏nierzy wsz´dzie chowali.Tu trzech,
tam dwóch. Potem przyje˝d˝ali ludzie
zabierali te cia∏a i chowali je
w Poniatowie, a potem przewieêli je
na cmentarz w Wieliszewie. Pewnego

dnia uciekaliÊmy przed Niemcami.
Polski ˝o∏nierz chcia∏ od nas, cywili
ubranie, a za nami byli hitlerowcy...
Zabili go. Potem ludzie wzi´li cia∏o
i zakopali.

Szko∏a by∏a w Skrzeszewie,
na KoÊcielnej, a potem tà szko∏´
przenieÊli na Nowodworskà. Teraz to
autobus przyje˝d˝a i zabiera dzieci
i przywozi dzieci, a kiedyÊ trzeba by∏o
cztery kilometry iÊç pieszo do szko∏y
i z powrotem, a mróz czasami by∏
nawet trzydziestostopniowy. KiedyÊ
jak dana osoba zrobi∏a matur´ to by∏a
niesamowita,by∏a kimÊ,bo ludzie mieli
dwie, trzy klasy.

Szosa z Nasielska do Zegrza to by∏a
droga, ale po wojnie zrobili szos´, ale
by∏y takie kamienie, ˝e jak przysz∏o
po tej szosie jechaç i to jeszcze wozem
˝elaznym to o ma∏o wn´trznoÊci nie
wyrwa∏o, a dzisiaj pi´kne szosy.

Takie by∏y mrozy ˝e z pó∏nocnych
okien to mo˝na by∏o ∏y˝kà skrobaç.
Teraz jak jest dziecko adoptowane to
jest jednakowo jak inne traktowane,
a kiedyÊ bogaty gospodarz szuka∏
zi´cia czy synowej z bogatej rodziny,
a wyrobnik by∏ omijany,wyrzucony ze
spo∏eczeƒstwa.

DziÊ jak rolnik ma na podwórku
inwentarz to nie jest przez ludzi
akceptowany, a kiedyÊ jak ktoÊ
zobaczy∏, ˝e gospodarz mia∏ du˝o
zwierzàt to stawa∏ i mówi∏: „Jaki to
gospodarz.”. Teraz wieÊ si´ prawie nie
ró˝ni od miasta. Jest Êwiat∏o, woda,
ka˝dy ma samochód, ka˝dy stara si´
mieç jakàÊ szko∏´, wi´c to si´ niczym
nie ró˝ni.

Ludzie byli tak biedni, ˝e najlepsze
meble oddawali za par´ metrów
ziemniaków. Legionowo bardzo êle
˝y∏o. Wsz´dzie byli dziedzice, a ludzi
brano za parobków. Dziedzic mia∏
rzàdc´, karbowego, gajowego,
leÊniczego, sprzàtaczk´, kuchark´
i bon´, która uczy∏a obcych j´zyków,
mia∏ pokoje i przewa˝nie tylko dwoje
dzieci. By∏o go staç na wszystko,
a zwyk∏ego cz∏owieka nie by∏o staç
nawet na te ziemniaki. To mi si´ nie
podoba∏o.

Bogaty gospodarz mia∏ warunki,
a zwyk∏y cz∏owiek nie. Kie∏bas´
kupowano tylko na Êwi´ta.

W folwarkach przed wojnà co roku
by∏o tzw.rozliczenie, to by∏o pierwszego
kwietnia. taka zmiana pracowników.
Jak komuÊ powiedzieli ty b´dziesz
zwolniony to on wsiada∏ na rower
i jecha∏ pracy szukaç w innym
folwarku.A jak ktoÊ nie wiedzia∏, ˝e go
wyrzucà to nie mia∏ gdzie iÊç.
Na Podd´bie przyje˝d˝a∏ rowerem
ch∏opak z Miƒska Mazowieckiego!

Porównujàc tamte czasy
do obecnych to jak dzieƒ do nocy.” 

Justyna Astriap
Uczennica Gimnazjum w Skrzeszewie

Laureatka 3 miejsca konkursu „Moja ma∏a

ojczyzna w opowiadaniach dziadków„

Praca konkursowa

Historia mojej gminy

Stanowisko znajdowa∏o si´
u wschodniego kraƒca wsi,
na gruntach ówczesnego Kombi-
natu Ogrodniczego, po przeciwnej
(pó∏nocnej) stronie szosy ni˝ bu-
dynki siedziby Kombinatu. Cmen-
tarzysko w Wieliszewie nale˝y
do tak zwanych czystych cmenta-
rzysk kloszowych, to jest takich
na których wyst´pujà pochówki
pod kloszem (wzgl´dnie w klo-
szu), popielnicowe i jamowe (bez-
popielnicowe) lub tylko niektóre
z tych trzech typów grobów, a ce-
ramika nie nawiàzuje do, najogól-
niej mówiàc, stylistyki popielnic

twarzowych.Typowy zestaw w gro-
bach kloszowych z Wieliszewa
tworzy∏y trzy lub cztery naczynia,
tj. klosz, popielnica oraz przykry-
wa – misa i ewentualnie jeszcze
misa – podstawka, a w grobach
popielnicowych dwa lub trzy: po-
pielnica i misa wzgl´dnie popiel-
nica i dwie misy. Przed pochów-
kiem nast´powa∏o cia∏opalenie.
W grobach z Wieliszewa bardzo
rzadko obserwowano zarysy jam
grobowych. Odkryte groby jamo-
we charakteryzowa∏y si´ przede
wszystkim zawartoÊcià koÊci zale-
gajàcych w p∏ytkich jamach. Ten

wizerunek dowodzi, ˝e by∏y one
pierwotnie owini´te w tkanin´
lub skór´, bàdê zsypane do inne-
go pojemnika organicznego.
W grobach badanego cmentarzy-
ska znalezione równie˝ zosta∏y
przedmioty z metali (bràzu, mie-
dzi, ˝elaza jak szczypczyki toale-
towe), koÊci, rogu np. wisiorki
z poro˝a jelenia, szk∏a, istotne
z punktu widzenia obrzàdku po-
grzebowego.

W sàsiednich ¸ajskach rów-
nie˝ odkryte zosta∏o cmentarzy-
sko z tego samego okresu z bliê-
niaczo podobnymi cechami

w szczególnoÊci zdobieniami cera-
miki, nie majàcymi analogii
w materiale kloszowym Polski
Êrodkowej. Pozwala przypuszczaç
˝e istnia∏y tu warsztaty ceramicz-
ne o lokalnej specyfice.

Podczas prac archeologicz-
nych nad cmentarzyskiem gro-
bów kloszowych znalezione zo-
sta∏y Êlady osadnictwa na obsza-
rze Wieliszewa datowane
na nieco starszy okres wczesnej
epoki bràzu jakà by∏a kultura
trzciniecka obecna na terenach
centralnej Polski od 1900
do 1000 roku p. n. e. Okres wp∏y-

wów rzymskich I-IV w na ca∏ym
obszarze Mazowsza up∏ynà∏
pod znakiem panowania kultu-
ry wenedzkiej. Potwierdzajà to
równie˝ wykopaliska archeolo-
giczne i na naszych terenach,
w pobliskich ¸ajskach. W Wieli-
szewie równie˝ zosta∏y znalezio-
ne oznaki osadnictwa wczesno-
Êredniowiecznego i Êrednio-
wiecznego. Na eksplorowanych
stanowiskach znaleziono frag-
menty ceramiki datowanej
na V i VI wiek pochodzàce z osa-
dy po∏o˝onej w znacznej odle-
g∏oÊci od cmentarzyska kultury
grobów kloszowych. W znalezio-
nych Êladach osady wczesnoÊre-
dniowiecznej zebrano fragmen-
ty naczyƒ ca∏kowicie r´cznie le-
pionych i pozbawionych
ornamentu. Ceramika by∏a s∏a-
bo wypalona, na co wskazuje
wielobarwnoÊç i nieciàg∏oÊç
barw w prze∏amach. Jako do-
mieszki schudzajàcej u˝yto
t∏ucznia Êrednio- i gruboziarni-
stego. W Êwietle stanu wiedzy
o tendencjach rozwojowych
i przemianach zachodzàcych
w garncarstwie na ziemiach pol-
skich uzyskane fragmenty suge-
rujà mo˝liwoÊç relatywnie wcze-
snego ich datowania, II po∏o-
wa V w. i I po∏owa VI w.

OdnoÊnie materia∏ów Êrednio-
wiecznych ograniczajà si´ one
do jamy z obecnoÊcià przepalonej
gliny i w´gli drzewnych co mo˝e
wskazywaç ̋ e s∏u˝y∏a ona jakiejÊ
dzia∏alnoÊci produkcyjnej oraz
fragmentów gotyckiej ceg∏y pal-
cówki i cz´Êci dzbanka toczonego
na kole.

Krzysztof Klimaszewski

Ju˝ w 1930 r. odkryto
w Wieliszewie istnienie
osadnictwa kultury
grobów kloszowych,
datowanego na okres
lateƒski czyli ok. 400 lat
p. n. e., na stanowisku
na którym zosta∏y
zebrane fragmenty
naczyƒ i wyroby z ˝elaza
(nó˝ ˝elazny, pr´t oraz
kó∏ko bràzowe).
Cmentarzysko kultury
grobów kloszowych
w Wieliszewie zosta∏o
równie˝ odkryte w 1985 r. Âwiàteczno-noworoczne

kol´dowanie 

W roku ubieg∏ym
wspó∏praca
wieliszewskiej parafii
i OÊrodka Kultury
w Wieliszewie
zaowocowa∏a
koncertem kol´d
w wykonaniu
Promyków
i Marzenia.

– Panie Czarku poza Êpiewaniem w Bel
Canto Êpiewa Pan równie˝ w chórze ko-
Êcielnym?
– Tak, Êpiewam w wieliszewskim koÊciele
od 4 klasy szko∏y podstawowej. Jest to po tro-
sze rodzinna tradycja, mój ojciec Êpiewa
w chórze koÊcielnym od 50 lat.
– Wracajàc do Chóru Bel Canto, prosz´ po-
wiedzieç skàd taki pomys∏?
– Na pomys∏ za∏o˝enia chóru Bel Canto wpa-
d∏a Pani Teresa Chrzanowska. PomyÊla∏a i˝
dobrze by∏oby wykorzystaç nasz chór koÊciel-
ny, porozmawia∏a z paniami z Chóru Ma-
rzenie, które z racji wieku przesta∏y mieÊciç
si´ w kategorii wiekowej Marzenia.
– W takim razie Chór Bel Canto to grupa
sk∏adajàca si´ z osób nale˝àcych do chó-
ru koÊcielnego i osób, które nale˝a∏y
do Chóru Marzenie?
– Trzon zespo∏u to te osoby, ale co cieszy przy-
∏àczajà si´ do nas osoby, które z tamtymi
chórami nie mia∏y wiele wspólnego ale zde-
cydowa∏y si´ do nas przy∏àczyç by rozwijaç
swoje zainteresowanie Êpiewem.
Jest nas obecnie oko∏o 25 osób i mog´ Êmia-
∏o powiedzieç, i˝ Bel Canto ∏àczy w sobie
a˝ 3 pokolenia.
– Jakie cele stawia przed sobà Chór Bel
Canto?
– JesteÊmy otwarci na wszelkie propozycje,
chcemy wyst´powaç przy okazji gminnych
imprez kulturalnych i zamierzamy rozsze-
rzaç nasz repertuar o muzyk´ ludowà i pie-
Êni patriotyczne.
– Gdyby ktoÊ poczu∏ si´ na si∏ach i chcia∏-
by spróbowaç Êpiewaç razem z wami co
ma zrobiç?
– Zapraszam w imieniu ca∏ego chóru
na próby, które odbywajà si´ co poniedzia-
∏ek o 19 w Domu Ogrodnika w Micha∏owie
-Reginowie.
– Dzi´kuj´ za rozmow´ i ˝ycz´ dalszych
sukcesów.

Pawe∏ Kownacki

Rozmowa z CEZARYM S¸ONIEWSKIM
cz∏onkiem Chóru Bel Canto (Êpiewa basem
i barytonem).

Idàc za ciosem dyrektor Dariusz
Skrzydlewski postanowi∏ rozsze-
rzyç akcj´ kol´dowania równie˝
o parafi´ w Janówku. Tak wi´c
najpierw 6 stycznia w Âwi´to
Trzech Króli w Wieliszewie a na-
st´pnie 13 stycznia w Êwiàtyni
w Janówku zebrani mogli wys∏u-
chaç kol´d w wykonaniu Chóru
Marzenie dyrygowanego przez
Stanis∏awa Kmieciaka oraz Zespo-
∏u PieÊni i Taƒca Promyki dyrygo-
wanego przez Dariusza Golca. Za-
równo koneserzy chóralnych Êpie-
wów jak i radosnego kol´dowania
z nutà ludowego pazura znaleêli
coÊ dla siebie. Obie grupy w obu
koÊcio∏ach nagrodzone zosta∏y
gromkimi brawami. Prawdziwà
jednak niespodziankà dla zgroma-

dzonych by∏ wyst´p nowego Chó-
ru Bel Canto pod dyrekcjà Stani-
s∏awa Kmieciaka. Chór powsta∏a 2
miesiàce temu i skupia m.in. by-
∏ych cz∏onków chóru Marzenie
i chóru parafialnego. Ju˝ sam
fakt samodzielnego poddania si´
trudom ˝mudnej pracy w chórze
wzbudza niek∏amany podziw, któ-
ry jest jeszcze wi´kszy po wys∏u-
chaniu wyst´pu nowego chóru.
Wszystkich zainteresowanych za-
praszamy do odwiedzin strony
www.wieliszew.pl, na której znaj-
dziecie Paƒstwo relacj´ video
prezentujàcà wysoki kunszt
wszystkich zespo∏ów wyst´pujà-
cych podczas koncertów.

PK

cz´Êç II Ceramika grobów kloszowych w czasie eksploracji

Kolejne, tradycyjne „Spotkanie ze
sztukà” w ¸ajskach by∏o spotka-
niem z harfà, a jednoczeÊnie
z dziadkami i babciami.

Program spotkania, które mia-
∏o miejsce 24 stycznia rozpoczà∏
wyst´p dzieci z klas drugich, któ-
re wykona∏y program artystyczny
z okazji Dnia Babci i Dnia Dziad-
ka. Wychowawczynie klas dru-
gich (Ewa Grzyma∏a i Iwona Bana-
szek) przygotowa∏y inscenizacj´
bajki „Zielony Kapturek”.To nie
pomy∏ka, w∏aÊnie Zielony z zaska-
kujàcym zakoƒczeniem znacznie
ró˝niàcym si´ od powszechnie
znanego „Czerwonego Kaptur-
ka”.W roli g∏ównej wystàpi∏a Do-
minika Chrzanowska, która zapo-
wiada si´ na naprawd´ zdolnà ak-
tork´. PublicznoÊç nie mog∏a
wyjÊç z podziwu zachwycona wy-
st´pem Konrada Godziny, który
wcieli∏ si´ w postaç wilka. Opra-
w´ muzycznà zapewni∏a Pani Ju-

styna Niegierysz. W przerwie im-
prezy wszyscy dziadkowie zostali
zaproszeni na pocz´stunek. Druga
cz´Êç zachwyci∏a wykonaniem
utworów harfowych przez solistk´
Polskiej Orkiestry Radiowej An-
n´ Sikorzak-Olek. Oprócz wspa-
nia∏ej gry zaprezentowa∏a ona
równie˝ lekcj´ poglàdowà. Dzieci
mog∏y dowiedzieç si´ wielu inte-
resujàcych wiadomoÊci dotyczà-
cych samej harfy jak tez sposobu
gry na niej. Harfa nie jest w Pol-
sce popularnym instrumentem,
ale to w∏aÊnie Polak wynalaz∏
wspó∏czesny rodzaj tego instru-
mentu. Ponad 200 lat temu
na dworze ksi´cia Kazimierza
Ogiƒskiego (brata Ogiƒskiego,
który skomponowa∏ „Po˝egnanie
ojczyzny”), pewien polski in˝ynier
zastosowa∏ peda∏y które by∏y od-
powiedzialne za jednoimienne
struny. Tak pozosta∏o do dziÊ.

Katarzyna Kujawa

Spotkanie
ze sztukà
w ¸ajskach

Szko∏a w ¸ajskach i wspó∏pracujàce z nià Stowarzyszenie
Aktywni dla ¸ajsk przyzwyczai∏y nas do ciekawych
projektów przez nie realizowanych. 

W ramach programu „Rozwi-
janie zami∏owaƒ , zaintereso-
waƒ i uzdolnieƒ” w Szkole Pod-
stawowej im. T. KoÊciuszki w
Wieliszewie prowadzone by∏y
zaj´cia teatralne. 

Prace ko∏a odbywa∏y si´ w sobo-
ty w wymiarze dwudziestu godzin,
pod kierunkiem p. Renaty Wodec-
kiej – Fojt. Udzia∏ w nich bra∏y
dzieci z klas IV – VI. Zwieƒcze-
niem prac by∏o przedstawienie pt.
„Dwie Dorotki”, które mia∏o miej-
sce 14 grudnia w szkole. Zebrani
mogli obejrzeç histori´ pracowitej
sieroty – Dorotki, która za dobre
serce zosta∏a nagrodzona przez pa-
nià Zim´, zaÊ jej przyrodnia sio-
stra za z∏e post´powanie zosta∏a
ukarana. Dobro i ˝yczliwoÊç znów
zwyci´˝y∏o.

M∏odzi aktorzy z wielkim zaan-
ga˝owaniem wcielili si´ w swoje
role, a zgromadzona publicznoÊç
podzi´kowa∏a im gromkimi bra-
wami.

SP

Dwie Dorotki
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Najstarsze Êlady osadnictwa 

Anna Sikorzak-Olek podczas gry
na harfie

Fotogra f i a  Ê lubna   
� w plenerze 
� w koÊciele 

� na przyj´ciu 
� imprezy okolicznoÊciowe 

www.mariofoto.go.pl
508-754-715 

Mariusz Mazewski

Walentynki 
– Êwi´to zakochanych

Spe∏nienia najskrytszych marzeƒ, aby kochaç i byç kochanym
nie tylko w walentynki oraz ˝yç zawsze z uÊmiechem na twarzy
– tego ˝yczy wszystkim Czytelnikom – Oleƒka

Mi∏oÊç to sà dwa serca
Gdy jedno p∏acze, drugie rozumie
Gdy oba serca p∏onà mi∏oÊcià
Pragnà kochaç si´ z wzajemnoÊcià
Kochaç Ci´ a˝ po ostatni ten nasz
wspólny dzieƒ

Aniu.. to dla Ciebie.....
Mateusz

Z okazji Walentynek ˝ycz´ ca∏ej
Mojej Rodzinie du˝o zdrowia,
szcz´Êcia, radoÊci. Niech nasze
domy wype∏ni wiele mi∏oÊci. Aby
wszystkie marzenia si´ pope∏nia∏y,
a Wasze twarze szeroki uÊmiech
mia∏y.

Kochajàce Was serduszko
Martynka Widymajer

Dla ca∏ej Mojej rodzinki Êl´ ciep∏e
Walentynki.
Wszystkiego najlepszego
W dzieƒ Âwi´tego Walentego.

Madzia!

Chc´ byç Twà dziewczynà,
ukochanà i jedynà,
chc´ mieç Ciebie, kochanego,
i nikogo ju˝ innego!

Marta
Jak go∏àbek cicho grucha
Niechaj szepnie Ci do ucha 
˚e Ci´ ktoÊ lubi

Dla K.M.
Izo Szcz´Êcie Moje… Nasze!

P&I

Serce moje,
Utul mnie

Ciep∏ym s∏owem
I uÊmiechem
Wi´dn´ dziÊ,

Wi´dn´ wczoraj…
Gdy wieczorem sp∏ywa ∏za,
Po policzku marmurowym

Wiem, ˝e serca
To jest krzyk…

T́ sknota
G∏upota.

Mi∏oÊci to jest taki twór
Co do lotu si´ wyrywa,

Trzepot skrzyde∏;
Motyli wzlot a

Uczucie nie umiera.
Twe ramie znów trzyma mnie i

Do snu utula…
Ma∏y gest

Bezcenny skarb
Jestem szcz´Êliwa.

Kochanemu m´˝owi Paw∏owi-ja
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O BUD˚ECIE RADNI GMINY

ANDRZEJ SNOPEK – radny z Wieliszewa

Bud˝et jest bardzo ambitny. Ambitny z tego powodu, ˝e jest
wzrost nak∏adów w granicach 100% w porównaniu
do poprzedniego bud˝etu. Jest w tym du˝a zas∏uga Wójta
Waldemara Kownackiego, który by∏ g∏ównym autorem tego
projektu. Bud˝et oparty w du˝ej mierze na dochodach
z Êrodków zewn´trznych, czyli z ró˝nych funduszy
pomocowych w tym unijnych. Jedynà obawà, jakà mo˝na by
tu ˝ywiç to jest niepewnoÊç czy te Êrodki uda si´ naprawd´
pozyskaç. JeÊli nie wejdzie tu w gr´ polityka jakaÊ wielkiego
kalibru to myÊle, ˝e te Êrodki powinniÊmy otrzymaç. OsobiÊcie
jako radny z Wieliszewa bardzo jestem zadowolony, ˝e nabiera
realnych kszta∏tów koncepcja budowy Gimnazjum Gminnego
w mojej miejscowoÊci, ta inwestycja równie˝ oparta jest
w du˝ej mierze na Êrodkach zewn´trznych, ale mam tutaj
s∏owo Wójta Kownackiego, ˝e nawet gdyby te Êrodki nie by∏y
w pe∏ni pozyskane tak jak sobie zak∏ada to b´dziemy
realizowaç to ze Êrodków w∏asnych.

JANUSZ CIEÂLI¡SKI – radny z Olszewnicy Starej

Bud˝et jest bardzo ambitny, jak wszyscy wiemy opiewa na 58
mln, wi´c w stosunku do poprzedniej kadencji nastàpi∏
imponujàcy wzrost. Z tego, co si´ orientuj´ w porównaniu
z innymi gminami: Jab∏onnà, Niepor´tem czy nawet
z Serockiem mo˝emy si´ pochwaliç najwi´kszym bud˝etem.
Jednà z najbli˝szych mi inwestycji jest dokoƒczenie boiska
sportowego w Olszewnicy Starej, na które m∏odzie˝ czeka.
Kolejnà inwestycjà, którà chcia∏bym, aby znalaz∏a swój fina∏
jest zwodociàgowanie Êrodkowo zachodniej cz´Êci gminy,
myÊle, ˝e w tym bud˝ecie znajdà si´ na to pieniàdze i ta
sprawa b´dzie realizowana w tym roku. Mam nadzieje, ˝e
zostanie dokoƒczony chodnik, który ∏àczy tras´ Nowodworskà
z Olszewnicà Starà, jest to oko∏o 1 km. W Olszewnicy Starej
mamy te˝ do wyasfaltowania 5 ulic.

JÓZEF BORZEWSKI – radny z Wieliszewa

Bud˝et oceniam jako bardzo ambitny. Dla mnie 
priorytetem inwestycyjnym jest gimnazjum 
w Wieliszewie. Warunki, w jakich uczniowie si´ uczà
i nauczyciele pracujà sà poni˝ej oczekiwaƒ. Nie raz
podziwia∏em nauczycieli i uczniów, ˝e mimo tak trudnych
warunków maja w miar´ dobre wyniki w nauce. Oprócz
gimnazjum wa˝ne te˝ jest rozwiàzanie problemów drogowych,
mam tu na myÊli ulice: Mi∏à i Polnà, jest te˝ du˝o oÊwietlenia,
chodników do zrobienia i wa˝na sprawa kanalizacji
w ¸ajskach, wa˝ne jest te˝ zwodociàgowanie Êrodkowej cz´Êci
gminy. Mam tylko obawy, ˝e je˝eli nie dostaniemy dotacji,
a dla nas jako Radnych z Wieliszewa najwa˝niejszà sprawà
w tej kadencji jest budowa gimnazjum i myÊle, ˝e w takim
wypadku nale˝a∏oby skupiç w∏asne Êrodki i przesunàç na rzecz
gimnazjum – mam tu na myÊli inwestycje, które sà
kontynuowane w innych miejscowoÊciach w dziedzinie
kultury.

RAFA¸ KASI¡SKI – radny z Micha∏owa-Reginowa

Bud˝et jest prorozwojowy. Narzuca bardzo du˝o zadaƒ
inwestycyjnych. Podoba mi si´, ˝e zadania te sà roz∏o˝one
na wiele so∏ectw gminy Wieliszew. To gwarantuje rozwój
harmonijny i zrównowa˝ony gdy˝ ka˝de so∏ectwo w tym
bud˝ecie ma odzwierciedlenie dla swoich inwestycji, które
na pewno by∏y wnioskowane. Dla mnie ten bud˝et jest
zaskakujàcy, je˝eli chodzi o pozyskanie Êrodków i tego bym
sobie ˝yczy∏, ˝eby zosta∏o spe∏nione. Gmina b´dzie lepiej si´
rozwijaç i co za tym idzie b´dzie lepiej si´ ˝y∏o naszym
mieszkaƒcom i inwestycje, które myÊle, ˝e sà tak bardzo
po˝àdane jak: wodociàgi, kanalizacje, drogi b´dà dostrze˝one
te˝ w cz´Êci pó∏nocnej czy w cz´Êci centralnej. Z zawodu jestem
geodetà, wi´c znam struktur´ gminy Wieliszew. Dzia∏am tu
na tym terenie i widz´, ˝e wiele so∏ectw potrzebuje w∏aÊnie
takich inwestycji i tylko ˝yczy∏bym sobie, wszystkim radnym
i wójtowi ˝eby te Êrodki pozyskaç.

ZOFIA BLANDO – radna z Góry

Bud˝et Gminy na 2008 r jest imponujàcy – wzrost o 100%
mo˝e naprawd´ przyprawiç o zawrót g∏owy. Jednak˝e jako
radna reprezentujàca miejscowoÊç Góra musz´ przyznaç, ˝e
nie jestem do koƒca zadowolona z zakresu inwestycji
w zachodniej cz´Êci gminy. Spory wp∏yw na to majà niestety
problemy z Polskà Akademià Nauk i przekazaniem ich
terenów na rzecz gminy. Licz´, ˝e jednak wójt nie ustanie
w naciskach na PAN i wtedy inwestycje dla Góry b´dà
bardziej okaza∏e.

Skàd mamy pieniàdze i na co je wydajemy?

Bud˝et gminny podobny
do domowego
Ka˝da rodzina (podobnie jak firma, instytu-
cja czy paƒstwo) posiada dochody i ponosi wy-
datki. Zestawienie dochodów i wydatków do-
tyczàcych okreÊlonego czasu – np.: miesiàca
lub roku – nazywamy planem bud˝etu.

Bud˝et gminy jest rocznym planem docho-
dów i wydatków oraz przychodów i rozchodów
gminy. Bud˝et w formie uchwa∏y bud˝etowej
co roku uchwala Rada Gminy przed rozpocz´-
ciem roku bud˝etowego (trwa on od 1 stycznia
do 31 grudnia, czyli pokrywa si´ z rokiem ka-
lendarzowym), a w szczególnie uzasadnionych
przypadkach – nie póêniej ni˝ do 31 marca ro-
ku bud˝etowego.

Porównajmy bud˝et gminny 
do bud˝etu domowego:

Bud˝et gminy (w skali roku) jest wi´c po-
dobny do bud˝etu domowego, w którym tak-
˝e planuje si´ uzyskiwanie co miesiàc okre-
Êlonych dochodów i dostosowanych do nich
wydatków.

Przychody – sà to kredyty i po˝yczki, któ-
re zostanà pobrane, po to, aby sfinansowaç
wi´ksze wydatki.

Planujemy w 2008 r. zaciàgni´cie kredytów
na sum´ 4 775 000 z∏ oraz po˝yczek w wyso-
koÊci 1 300 000 z∏ (patrz: tabela obok). Przy-
chodami sà te˝ wolne Êrodki oraz nadwy˝ki
z lat ubieg∏ych. ¸àcznie – przychody bud˝e-
tu: 6 900 134 z∏.

Rozchody – sà to sp∏aty otrzymanych po˝y-
czek i kredytów z lat ubieg∏ych – 642 018 z∏.

Skàd si´ biorà 
pieniàdze w bud˝ecie?
Powszechnie uwa˝a si´, ˝e dochody gminy po-
chodzà z podatków i jest to prawda, ale cz´-
Êciowa. Ogó∏em dochody dzielimy na:

Dochody w∏asne – gromadzimy na podsta-
wie ró˝nych ustaw. Wp∏ywajà do kasy Gminy
bezpoÊrednio od mieszkaƒców i firm w formie
podatków i op∏at, a cz´Êç otrzymujemy za po-
Êrednictwem Urz´du Skarbowego i Minister-

stwa Finansów. Odpowiednie ustawy okreÊla-
jà równie˝ na co gmina mo˝e przeznaczyç
zgromadzone Êrodki.

Dotacje – otrzymujemy z bud˝etu paƒstwa
za poÊrednictwem Wojewody lub innych insty-
tucji. Dotacje celowe musza byç wykorzysta-
ne zgodnie z przeznaczeniem, gdy˝ w przeciw-
nym wypadku podlegajà zwrotowi wraz z od-
setkami.

Subwencje – sà bezzwrotnà formà zasilenia
finansowego gminy z bud˝etu paƒstwa.To for-
ma wyrównywania niewystarczajàcych docho-
dów w∏asnych. O przeznaczeniu Êrodków
subwencji decyduje Rada Gminy.

DOCHODY GMINY 
WIELISZEW NA ROK 2007
• Rolnictwo i ∏owiectwo 3 412 027 z∏
• Transport i ∏àcznoÊç 4 229 782 z∏
• Gospodarka mieszkaniowa 5 135 000 z∏
• Administracja publiczna 1 116 011 z∏
• Urz´dy naczelnych organów 

w∏adzy paƒstwowej, kontroli i ochrony
prawa oraz sàdownictwa 1 600 z∏

• Bezpieczeƒstwo publiczne 
i ochrona przeciwpo˝arowa 500 z∏

• Dochody od osób prawnych,
od osób fizycznych i od innych 
jednostek nieposiadajàcych 
osobowoÊci prawnej oraz wydatki 
zwiàzane z ich poborem 20 230 256 z∏

• Cz´Êç oÊwiatowa subwencji ogólnej 
dla jednostek samorzàdu 
terytorialnego. Subwencje ogólne 
z bud˝etu paƒstwa 4 687 452 z∏

• OÊwiata i wychowanie 4 875 258 z∏
• Pomoc spo∏eczna 1 840 050 z∏
• Pozosta∏e zadania w zakresie 

polityki spo∏ecznej 41 610 z∏
• Gospodarka komunalna

i ochrona Êrodowiska 6 614 854 z∏
• Kultura fizyczna i sport 50 100 z∏
Dochody ogó∏em 52 234 500 

Je˝eli uzyskiwane dochody nie wystarczajà
na pokrycie wydatków lub te˝ gmina chce zre-
alizowaç inwestycje, na które nie ma pieni´-

dzy, to mo˝e zaciàgnàç kredyt, po˝yczk´ lub
emitowaç obligacje komunalne albo te˝ wydaç
pieniàdze zaoszcz´dzone z lat ubieg∏ych.

Jednak ustawa o finansach publicznych po-
zwala na maksymalne zad∏u˝enie si´ gminy
do wysokoÊci 60% planowanych w danym ro-
ku dochodów.

Na co wydajemy nasze 
pieniàdze?
Wydawanie pieni´dzy publicznych musi od-
bywaç si´ w granicach przewidzianych pra-
wem. Ka˝dy wydatek jest dok∏adnie analizo-
wany, a jego celowoÊç potwierdzajà podpisem
odpowiedzialni pracownicy.

Gmina Wieliszew, aby mog∏a sprawnie re-
alizowaç powierzone jej ustawami zadania
dzia∏a poprzez swoje jednostki organizacyj-
ne. Jednostkami tymi sà:
• Urzàd Gminy,
• OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej,
• Szko∏y podstawowe i gimnazjum,
• Przedszkola.

Jednostki te na swoja dzia∏alnoÊç otrzymu-
jà Êrodki bud˝etu gminy a swoje dochody od-
prowadzajà do bud˝etu.

Ponadto w gminie dzia∏ajà zak∏ady bud˝e-
towe m. in.:
• Biblioteka Publiczna
• Ochotnicze Stra˝e Po˝arne (na utrzymanie

gotowoÊci przeciwpo˝arowej), które otrzy-
mujà z bud˝etu dotacje na swoja dzia∏alnoÊç
i uzupe∏niajà je swoimi dochodami.

Wydatki bud˝etu Gminy 
wed∏ug dzia∏ów na 2008 rok

• Rolnictwo i ∏owiectwo 5 011 023 z∏
• Transport i ∏àcznoÊç 10 381 439 z∏

w tym:
– Drogi publiczne wojewódzkie 200 000 z∏
– Drogi publiczne gminne 10 151 439 z∏

• Gospodarka mieszkaniowa 478 000 z∏
• Dzia∏alnoÊç us∏ugowa 1 527 100 z∏
• Administracja publiczna 8 270 582 z∏
• Urz´dy naczelnych organów 

w∏adzy paƒstwowej, kontroli i ochrony
prawa oraz sàdownictwa 1 600 z∏

• Bezpieczeƒstwo publiczne 
i ochrona przeciwpo˝arowa 528 300 z∏

• Dochody od osób prawnych,
od osób fizycznych i od innych 
jednostek nieposiadajàcych 
osobowoÊci prawnej oraz wydatki 
zwiàzane z ich poborem 182 500 z∏

• Obs∏uga d∏ugu 
publicznego 120 000 z∏

• Ró˝ne rozliczenia 1 184 033 z∏
• OÊwiata 

i wychowanie 13 243 607 z∏
w tym:

– Szko∏y podstawowe 4 253 320 z∏
– Przedszkola 1 402 770 z∏
– Gimnazja 6 667 200 z∏

• Ochrona zdrowia 161.250 z∏
• Pomoc spo∏eczna 2.707.776 z∏
• Pozosta∏e zadania z zakresu 

polityki spo∏ecznej 87 851 z∏
• Edukacyjna opieka wychowawcza

244 310 z∏
• Gospodarka komunalna i ochrona

Êrodowiska 12 413 060 z∏
• Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego 1 263 685 z∏
• Kultura fizyczna i sport• 686.500 z∏
Wydatki ogó∏em 58 492 616 z∏

Udzia∏ inwestycji w bud˝ecie
gminy Wieliszew

Wydatki inwestycyjne s∏u˝à rozwojowi
Gminy, poniewa˝ albo powi´kszajà majàtek
gminy albo zwi´kszajà wartoÊç ju˝ posiada-
nego majàtku.

Dzi´ki inwestycjom gmina mo˝e lepiej re-
alizowaç swoje zadania i przez to poprawia wa-
runki i poziom ̋ ycia samych mieszkaƒców. Po-
nadto w przysz∏oÊci dzi´ki inwestycjom mo-
gà pojawiç si´ dodatkowe dochody (np.
podatki p∏acone przez nowe firmy) lub
zmniejszà si´ wydatki bie˝àce, co w efekcie
oznacza wi´cej pieni´dzy na inne rzeczy.

Wydatki na zadania inwestycyjne plano-
wane na rok 2008 nie obj´te wieloletnim
programem inwestycyjnym:
• Wodociàg ¸ajski 150 000z∏
• Budowa k∏adki ∏àczàcej chodniki 

w Micha∏owie-Reginowie 30 000z∏
• Przebudowa drogi ul. Piaskowa 

w ¸ajskach 150 000z∏
• Budowa drogi ul. Górki w ¸ajskach

100 000z∏
• Przebudowa budynku OSP 

Wieliszew 30 000z∏
• Monitoring szkó∏ podstawowych

30 000z∏
• Szko∏a Skrzeszew 50  000z∏
• Budowa oÊwietlenia w miejscowoÊci 

Kubin 30  000z∏
• OÊwietlenie Micha∏ów-Reginów

50 000z∏
• OÊwietlenie ul. Sosnowej 

w Podd´biu 40 000z∏
• Budowa oÊwietlenia przy drodze 

wojewódzkiej nr 631 w Olszewnicy 
Nowej 30 000z∏

• Kanalizacja Micha∏ów-Reginów 50 000z∏
• Modernizacja budynków 

komunalnych 50 000z∏
• Przebudowa pompowni przy Urz´dzie

Gminy Wieliszew 400 000z∏
• Boisko sportowe w ¸ajskach 25 000z∏
• Urzàdzanie pla˝y w Wieliszewie 30 000z∏

• Zakup gruntu 200 000z∏
• Zakup sprz´tu komputerowego 

z oprogramowaniem 157 000z∏
• Zakup samochodu 80 000z∏
• Wyposa˝enie placu zabaw 50 000z∏
• Zakup wiaty przystankowej 10 000z∏
RAZEM: 1 742 000 z∏

W bud˝ecie uwzgl´dnia si´ tak˝e wy-
datki na zadania inwestycyjne obj´te
wieloletnimi programami inwestycyjny-
mi.(stan na 18.01.2008) Sà to:

• Wodociàgowanie Êrodkowo-zachodniej
cz´Êci gminy Wieliszew – etap II

4 857 423 z∏
• Budowa ulicy al. SolidarnoÊci 

w Wieliszewie – etap II 1 000 000 z∏
• Budowa drogi ul. Brzozowej 

w ¸ajskach 100.000 z∏
• Przebudowa drogi gminnej Kunin 

– Pan Góra ul. Rzeczna 1 000 000 z∏
• Przebudowa ul. Wiejskiej w Olszewnicy

Starej 400 000 z∏
• Budowa drogi ul. Topolowej 

w ¸ajskach – etap II 200 000 z∏
• Budowa drogi ul Moniuszki w ¸ajskach

– etap II 10 000 z∏
• Ciàg pieszo-jezdny w Janówku I

– etap II 100 000 z∏
• Budowa ul. Polnej w Olszewnicy 

Starej 10 000 z∏
• Budowa ul. JaÊminowej w Olszewnicy 

Starej – etap II 10 000 z∏
• Budowa ul. Prostej w Olszewnicy Starej

– etap II 10 000 z∏
• Budowa ul. Marysieƒki w Olszewnicy 

Starej – etap II 10 000 z∏
• Budowa ul. Ja∏owcowej w Olszewnicy 

Starej – etap II 10 000 z∏
• Budowa ul. Polnej w Skrzeszewie 

– etap II 400 000 z∏
• Budowa drogi ul. Norwida 

w Ka∏uszynie – etap II 300 000 z∏
• Budowa ul. Modliƒskiej Bis 

w Wieliszewie – etap II 300 000 z∏
• Budowa drogi gminnej nr 851/8 

w Wieliszewie (przy ul. Polnej) 150 000 z∏
• Budowa ul. ¸ab´dziowej 

w Krubinie 30 000 z∏
• Przebudowa drogi gminnej

nr 0 126014 Skrzeszew/Chotomów 
1 905 235 z∏ 

• Poprawa uk∏adu komunikacyjnego 
poprzez przebudow´ dróg 
w Wieliszewie 3  258 104 z∏

• Budowa cmentarza w Wieliszewie 1 000 000 z∏
• Centrum Kultury w ¸ajskach 

– etap III 1 700 000 z∏
• Centrum Kultury w ¸ajskach – zagospo-

darowanie terenu 1 295 047 z∏
• Przebudowa budynku Urz´du 100 000 z∏
• Budowa gimnazjum gminnego 

– etap II 5 370 000 z∏
• Rozbudowa szko∏y w Janówku 70 000 z∏
• Budowa przedszkola w ¸ajskach 30 000 z∏
• Adaptacja budynku Remizy Stra˝ackiej

na potrzeby Sali zebraƒ z zapleczem so-
cjalnym w Janówku 100 000 z∏

• Adaptacja budynku Remizy Stra˝ackiej
na potrzeby Sali zebraƒ z zapleczem 
socjalnym w Ka∏uszynie 50 000 z∏

• OÊwietlenie ul. Warszawskiej 
w Olszewnicy Starej 30 000 z∏

• Wykonanie oÊwietlenia w ciàgu dróg
w Gminie Wieliszew 513 831 z∏

• Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ¸ajskach – etap II 5 515  129 z∏

• Kanalizacja Krubin – Janówek – Góra
– etap II 200 000 z∏

• Budowa kanalizacji w Wieliszewie
– etap II 350 000 z∏

• Budowa kanalizacji ul. D´bowa 
w ¸ajskach 200 000 z∏

• Budowa Kanalizacji w Komornicy
– etap II 300 000 z∏

• Skanalizowanie Êrodkowej cz´Êci 
gminy Wieliszew 1 000  000 z∏

• Urzàdzenie miejsca rekreacji 
w Wieliszewie z wykorzystaniem 
walorów naturalnych 2 245 000 z∏

• Przebudowa i wyposa˝enie terenu 
rekreacyjno-sportowego 
w Olszewnicy Starej 5 000 z∏

• Budowa obiektów sportowych 
ze Êwietlicà Êrodowiskowà 
w miejscowoÊci Krubin 100 000 z∏

• Wodociàg Wieliszew 100 000 z∏
RAZEM 34 334 769 z∏

Bilans Gminy Wieliszew:

Gmina planuje wydaç wi´cej ni˝ zgroma-
dzi dochodów. Ró˝nica mi´dzy wydatkami
a dochodami to deficyt bud˝etowy (wynosi on
– 6.258.116 z∏). Deficyt w bud˝ecie bierze si´
stàd, i˝ zaspokajanie potrzeb w ró˝nych dzie-
dzinach, którymi opiekuje si´ samorzàd, wy-
maga wydania wi´cej pieni´dzy, ni˝ gmi-
na jest w stanie zgromadziç. Deficyt bud˝e-
towy pokrywa si´ z przychodów, wolnych
Êrodków i nadwy˝ki bud˝etowej z lat ubie-
g∏ych

Jednak bilans musi byç równy zero. Jak to
zrobiç? Otó˝ dochody i wydatki (o których ju˝
mówiliÊmy) nie sà jedynymi sk∏adnikami bu-
d˝etu. Wyst´pujà w nim jeszcze przychody
oraz rozchody.

Jak si´ z nami kontaktowaç?

Zach´camy do wyra˝ania swoich opinii
o bud˝ecie i potrzebach Paƒstwa Êrodowisk
i otoczenia. Sygna∏y takie mo˝na zg∏aszaç rad-
nym z Paƒstwa so∏ectw i osiedli, którzy majà
bezpoÊredni wp∏yw na kszta∏t bud˝etu. Za-
pewniamy, ˝e ka˝dy wniosek zostanie dok∏ad-
nie przeanalizowany.

URZÑD GMINY WIELISZEW
Adres:
05-135 Wieliszew, ul. Modliƒska 1
tel./fax (0-22) 782-27-32

Biuro obs∏ugi klienta – tel: (0-22) 782-20-22

W Internecie na stronie:
http://www.wieliszew.pl
oraz e-mail: urzad@wieliszew.pl

Godziny pracy Urz´du:
Poniedzia∏ek: 9.00 – 17.00
Wtorek – piàtek: 7.30 – 15.30

Wójt Gminy
Waldemar Kownacki 

Dochody (bud˝et domowy) Dochody (bud˝et gminy)
wyp∏ata m´˝a, ˝ony podatki
stypendium subwencje
emerytura babci, dziadka dotacje
profity ze sprzeda˝y majàtku wp∏ywy z mienia
odsetki z lokat op∏aty np. za dzier˝aw´, us∏ugi

odsetki bankowe

Wydatki (bud˝et domowy) Wydatki (bud˝et gminy)
wy˝ywienie oÊwiata
utrzymanie mieszkania inwestycje
odzie˝ utrzymanie dróg
pomoce naukowe administracja
us∏ugi medyczne
wyjazd na ferie

Gmina korzysta wy∏àcznie z kredytów i po˝yczek specjalnych,
o korzystnym oprocentowaniu 0,1 ÷ 0,5 stopy oficjalnej,
podlegajàcych umorzeniu: 20 ÷ 50% po˝yczonej kwoty

W gospodarstwie domowym jest podobnie:
Dochody – nasze pensje
Wydatki – idà na ˝ycie

Przychody – pieniàdze, które po˝yczamy 
i mo˝emy je wykorzystaç, ale kiedyÊ trzeba je oddaç

Rozchody – sp∏acamy raty kredytu na mieszkanie lub pralk´

Dane statystyczne w przeliczeniu na jednego
mieszkaƒca (w Gminie Wieliszew na dzieƒ 01.01.2008

mamy zameldowanych 9.834 mieszkaƒców):

• Utrzymanie administracji publicznej 841 z∏
• Utrzymanie bezpieczeƒstwa publicznego i ochrony

przeciwpo˝arowej 54 z∏
• Utrzymanie oÊwiaty i wychowania 1347 z∏
• Dzia∏ania z zakresu ochrony zdrowia 16 z∏
• Utrzymanie pomocy spo∏ecznej 275 z∏
• Utrzymanie kultury fizycznej i sportu 70 z∏
• Transport i ∏àcznoÊç 1056 z∏

Dochód Gminy przypadajàcy na jednego mieszkaƒca to: 

5 312 z∏

Wydatki Gminy na jednego mieszkaƒca to:

5 948 z∏

Wydatki bie˝àce – 22 415 847 z∏
Wydatki inwestycyjne – 36 076 769 z∏

Bilans gminy musi byç na zero czyli:

(dochody + przychody) – (wydatki + rozchody) = 0

(52 234 500z∏ + 6 900 134z∏) – (58 492 616z∏ + 642 018z∏) = 0

Wydatki inwestycyjne przypadajàce 
na jednego mieszkaƒca wynoszà

3 669 z∏ 0 5 10 15 20 25 30

2006 rok – 26

2007 rok – 27.3

2005 rok – 21

Dochody w latach 2005–2007 (w milionach złotych)

Udział inwestycji w bud˝ecie Gminy Wieliszew

wydatki 
inwestycyjne 68 %

wydatki 
bie˝àce 38 %
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dochody
52 235 500 z∏

wydatki
58 492 616 z∏

deficyt
6 258 116 z∏

Po raz kolejny oddajemy do Paƒstwa ràk
informator pt. „Skàd mamy pieniàdze i na co je
wydajemy?”. W ten sposób postaramy si´
przybli˝yç mieszkaƒcom Gminy doÊç
skomplikowane zagadnienia zwiàzane z finansami
samorzàdu oraz pokazaç, ˝e bud˝et gminny jest
sprawà wspólnà i ca∏kowicie jawnà. Dane
i wielkoÊci, na których si´ opieramy pochodzà
z bud˝etu Gminy Wieliszew na rok 2008 przyj´tego
Uchwa∏à Nr 98/XIV/08 Rady Gminy Wieliszew
z dnia 15 stycznia 2008r.

PRZEJRZYSTA
POLSKA

Wyremontowana 
w 2007 roku
ul. Dworcowa w Górze.

Jeden ze zbudowanych
w 2007 roku placów
zabaw.
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ww W∏amanie 
na „Êpiocha”
W nocy z wtorku na Êrod´
(z 15 na 16 stycznia) w Wie-
liszewie na ul. WiÊniowej
przest´pcy w∏amali si´
do domu jednorodzinnego.
Sprawcy wtargn´li przez
drzwi gara˝owe podczas
gdy w∏aÊciciele spali nic
nie podejrzewajàc, ˝e z∏o-
dzieje okradajà ich dom.
Przest´pcy skradli doku-
menty, kluczyki oraz inne
cenne przedmioty, a na-
st´pnie wyjechali z gara˝u
samochodem marki Ford
Focus w nieznanym kie-
runku. W∏aÊcicielom okra-
dzionej posesji na ca∏e
szcz´Êcie nic si´ nie sta∏o.
W policyjnym s∏owniku
w∏amanie takie nazywane
jest metodà na tzw. „Êpio-
cha” – komentuje Komen-
dant Policji w Wieliszewie
Jacek Sysiak. Jest to niety-
powe zdarzenie, poniewa˝
nie robià tego ludzie z przy-
padku, tylko ludzie, którzy
zajmujà si´ ju˝ tego typu
procederem od d∏u˝szego
czasu. Takie sytuacj´, je˝e-
li chodzi o naszà miejsco-
woÊç wyst´pujà Êrednio
dwa trzy razy rocznie. W tej
sprawie bardzo ÊciÊle pra-
cujemy z Komendà Sto∏ecz-
nà Policji. W komendzie
sto∏ecznej powsta∏a spe-
cjalna grupa, która zajmu-
je si´ ustalaniem spraw-
ców, którzy trudnià si´ w∏a-
Ênie tego rodzaju
przest´pczoÊcià.

ww Korupcyjna 
propozycja
Policjanci podczas patrolo-
wania rejonu Wieliszewa
na ul. KoÊcielnej zauwa˝y-
li kierowc´, który pope∏ni∏
trzy wykroczenia drogowe,
zatrzymali go i zapropono-
wali mu mandat w wysoko-
Êci 600 z∏ z uwagi na na∏o-
˝enie si´ kilku wykroczeƒ.
Kierowca w tym momencie
nie przyjà∏ mandatu,
a wr´cz odwrotnie zapropo-
nowa∏ policjantom odstà-
pienie od na∏o˝onego man-
datu karnego proponujàc
funkcjonariuszom ∏apów-
k´. W zwiàzku próbà wr´-
czenia korzyÊci majàtko-
wej zamiast 600 z∏ grozi mu
kara pozbawienia wolnoÊci
do lat dziesi´ciu. Ka˝da
osoba ma prawo nie przyj-
mowaç na∏o˝onego manda-
tu i oczekiwaç na orzecze-
nie sàdu w kwestii swego
wykroczenia, ale usi∏owa-
nie wr´czenia korzyÊci ma-
jàtkowej jest ju˝ przest´p-
stwem.

Telefon 
do Komisariatu 
Policji 
w Wieliszewie
0 22 782 30 77

I. Stawki podatku od nieruchomoÊci obowiàzujàce na terenie gminy:
1) od gruntów: 
a) zwiàzanych z prowadzeniem dzia∏alnoÊci gospodarczej bez wzgl´-

du na sposób sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków
– 0,68 z∏ od 1 m2 powierzchni,

b) pod jeziorami, zaj´tych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elek-
trowni wodnych – 3,74 z∏ od 1 ha powierzchni,

c) pozosta∏ych, w tym zaj´tych na prowadzenie odp∏atnej statutowej
dzia∏alnoÊci po˝ytku publicznego przez organizacje po˝ytku publicz-
nego – 0,20 z∏ od 1 m2 powierzchni; 

2) od budynków lub ich cz´Êci: 
a) mieszkalnych – 0,51 z∏ od 1 m2 powierzchni u˝ytkowej,
b) zwiàzanych z prowadzeniem dzia∏alnoÊci gospodarczej oraz od bu-

dynków mieszkalnych lub ich cz´Êci zaj´tych na prowadzenie dzia-
∏alnoÊci gospodarczej – 18,20 z∏ od 1 m2 powierzchni u˝ytkowej,

c) zaj´tych na prowadzenie dzia∏alnoÊci gospodarczej w zakresie ob-
rotu kwalifikowanym materia∏em siewnym – 8,86 z∏ od 1 m2 po-
wierzchni u˝ytkowej,

d) zaj´tych na prowadzenie dzia∏alnoÊci gospodarczej w zakresie udzie-
lania Êwiadczeƒ zdrowotnych – 3,84 z∏ od 1 m2 powierzchni u˝ytko-
wej,

e) od pozosta∏ych, w tym zaj´tych na prowadzenie odp∏atnej statuto-
wej dzia∏alnoÊci po˝ytku publicznego przez organizacje po˝ytku pu-
blicznego – 6,30 z∏ od 1 m2 powierzchni u˝ytkowej, z wyjàtkiem ga-
ra˝y, dla których stawka wynosi – 3,20 z∏ od 1 m2 powierzchni u˝yt-
kowej;

3) od budowli – 2% ich wartoÊci okreÊlonej na podstawie art. 4 ust. 1
pkt. 3 i ust. 3–7.

II. Obni˝a si´ cen´ skupu ˝yta do celów wymiaru podatku rolnego
og∏oszonà w Komunikacie Prezesa G∏ównego Urz´du Statystycz-
nego z dnia 17 paêdziernika 2007 r. w sprawie Êredniej ceny skupu
˝yta za okres pierwszych trzech kwarta∏ów 2007 r. (M. P. Nr 77,
poz. 831) do kwoty 40 z∏ za 1 q.

III. Obni˝a si´ Êrednià cen´ sprzeda˝y drewna, obliczonà wed∏ug Êred-
niej ceny sprzeda˝y drewna uzyskanej przez nadleÊnictwa za pierw-
sze trzy kwarta∏y 2007r. przyj´tà do podstawy obliczenia podatku
leÊnego do 100 z∏ za 1m3.

IV. Stawki podatku od Êrodków transportowych wynoszà rocznie:
Od samochodu ci´˝arowego o dopuszczalnej masie ca∏kowitej powy-
˝ej 3,5 tony i poni˝ej 12 ton:

Kwota podatku w z∏.

Powy˝ej 3,5 tony do 5,5 tony w∏àcznie 432,00
Powy˝ej 5,5 tony do 9 ton w∏àcznie 660,00
Powy˝ej 9 ton i poni˝ej 12 ton 756,00

Od samochodu ci´˝arowego o dopuszczalnej masie ca∏kowitej równej
lub wy˝szej ni˝ 12 ton, w zale˝noÊci od liczby osi, dopuszczalnej ma-
sy ca∏kowitej pojazdu i rodzaju zawieszenia:

Liczba osi i dopuszczalna Stawka podatku
masa ca∏kowita (w tonach) (w z∏)

Nie mniej ni˝ Mniej ni˝ OÊ jezdna (osie Inne systemy
jezdne) z zawieszeniem zawieszenia osi
pneumatycznym lub jezdnych
zawieszeniem uznanym 
za równowa˝ne

Dwie osie

12 13 792,00 1104,00

13 14 816,00 1116,00

14 15 876,00 1188,00

15 888,00 1248,00

Trzy osie

12 17 660,00 888,00

17 19 864,00 960,00

19 21 1212,00 1320,00

21 23 1260,00 1500,00

23 25 1344,00 1560,00

25 1356,00 1572,00

Cztery osie i wi´cej

12 25 828,00 1116,00

25 27 1008,00 1140,00

27 29 1356,00 1644,00

29 31 1644,00 2436,00

31 1656,00 2448,00

Od ciàgnika siod∏owego i balastowego przystosowanego do u˝ywania
∏àcznie z naczepà lub przyczepà o dopuszczalnej masie ca∏kowitej ze-
spo∏u pojazdów od 3,5 tony i poni˝ej 12 ton:

Kwota podatku w z∏

Od 3,5 tony do 5,5 ton w∏àcznie 432,00
Powy˝ej 5,5 ton do 9 ton w∏àcznie 480,00
Powy˝ej 9 ton i poni˝ej 12 588,00

Od ciàgnika siod∏owego i balastowego przystosowanego do u˝ywania
∏àcznie z naczepà lub przyczepà o dopuszczalnej masie ca∏kowitej ze-
spo∏u pojazdów równej lub wy˝szej ni˝ 12 ton w zale˝noÊci od liczby
osi, dopuszczalnej masy ca∏kowitej i rodzaju zawieszenia:

Liczba osi i dopuszczalna masa Stawka podatku (w z∏)
ca∏kowita zespo∏u pojazdów
i ciàgnik siod∏owy + naczepa 
(w tonach)

Nie mniej ni˝ Mniej ni˝ OÊ jezdna (osie Inne systemy
jezdne) z zawieszeniem zawieszenia osi
pneumatycznym lub jezdnych
zawieszeniem uznanym 
za równowa˝ne

Dwie osie

12 18 774,00 792,00

18 25 960,00 972,00

25 31 982,00 1056,00

31 1428,00 1776,00

Trzy osie i wi´cej

12 40 1260,00 1572,00

40 1716,00 2292,00

Od przyczepy i naczepy, które ∏àcznie z pojazdem silnikowym posia-
dajà dopuszczalnà mas´ ca∏kowità od 7 ton i poni˝ej 12 ton, z wyjàt-
kiem zwiàzanych wy∏àcznie z dzia∏alnoÊcià rolniczà prowadzonà przez
podatnika podatku rolnego:

Kwota podatku w z∏.

Od 7 ton a poni˝ej 12 ton 240,00

Od przyczepy i naczepy, które ∏àcznie z pojazdem silnikowym posia-
dajà dopuszczalnà mas´ ca∏kowità równà lub wy˝szà ni˝ 12 ton, z wy-
jàtkiem zwiàzanych wy∏àcznie z dzia∏alnoÊcià rolniczà prowadzonà przez
podatnika podatku rolnego:

Liczba osi i dopuszczalna masa Stawka podatku (w z∏)
ca∏kowita zespo∏u pojazdów
i ciàgnik siod∏owy + naczepa 
(w tonach)

Nie mniej ni˝ Mniej ni˝ OÊ jezdna (osie Inne systemy
jezdne) z zawieszeniem zawieszenia osi
pneumatycznym lub jezdnych
zawieszeniem uznanym 
za równowa˝ne

Jedna osie

12 18 372,00 396,00

18 25 504,00 552,00

25 576,00 624,00

Dwie osie

12 28 396,00 456,00

28 33 648,00 852,00

33 38 864,00 1416,00

38 1140,00 1692,00

Trzy osie

12 38 684,00 948,00

38 936,00 1272,00

Od autobusów w zale˝noÊci od liczby miejsc do siedzenia:

Kwota podatku w z∏.

Mniej ni˝ 30 miejsc 708,00
Równej lub wy˝szej ni˝ 30 miejsc 1176,00

Zwalnia si´ od podatku od Êrodków transportowych, Êrodki transpor-
towe o masie dopuszczalnej poni˝ej 12 ton wykorzystywane wy∏àcz-
nie do potrzeb jednostek i zak∏adów bud˝etowych gminy, dzia∏ajàcych
na terenie gminy Wieliszew, stanowiàcych ich w∏asnoÊç.

Podatki w Gminie Wieliszew

W trakcie XII sesji Rady Gminy Wieliszew podj´to uchwa∏y decydujàce o wysokoÊci podatków lokalnych
obowiàzujàcych w 2008 roku.

Czy d∏ugo gracie ju˝ w takim sk∏adzie?
W tym sk∏adzie gramy od 3 lat bo ra-
zem si´ uczymy, wiec mamy mo˝liwoÊç
ze sobà graç.
Czy gracie tylko jazz?
Gramy nie tylko jazz. Muzyk´ pop oraz
wszystkie gatunki muzyki bo poj´cie
muzyka jest wielkie, ale muzyk powi-
nien w ka˝dym gatunku si´ poruszaç.
Mog´ jednak powiedzieç, ˝e najlepiej gra
si´ nam jazz i muzyk´ rozrywkowà.
Jak znajdujesz miejsce muzyki jazzo-
wej w Polsce?
To pytanie jest dosyç ci´˝kie, bo jest fak-
tycznie ma∏o miejsc w których m∏odzi
artyÊci mogà wyst´powaç. Jednak dla
chcàcego nic trudnego. Na terenie War-
szawy znajduje si´ par´ lokali w których
mo˝na uprawiaç t´ muzyk´ popisujàc
si´ swoimi umiej´tnoÊciami przed wi-
downià.
Skàd pomys∏ na kol´dy na jazzowo?
Jak wiadomo jazz jest muzykà impro-
wizacyjnà i bierze si´ z weny muzyka.
Tak samo si´ narodzi∏y kol´dy, które
przez takich muzyków z wyobraênià zo-
sta∏y zharmonizowane i zaaran˝owane
tak aby mieÊci∏y si´ w stylu jazzowym.
Piecze nad naszymi aran˝ami muzycz-
nymi ma nasz kolega saksofonista Woj-
s∏aw Przemys∏aw. Z jego pomys∏u naro-
dzi∏ si´ ten projekt aby zagraç koncer-
ty w stylu jazzowym.
Jak oceniasz naszà wieliszewskà pu-
blicznoÊç?
Powiem szczerze, ˝e podoba∏a mi si´ mi-
mo grymasów niektórych uczestników
koncertu. Zniesmaczenie mog∏ wywo∏aç
inny styl kol´d, przez co muzyka staje
si´ bardziej skomplikowana i dla niektó-
rych mog∏a by byç rozczarowaniem. Jed-
nak jestem pe∏ny podziwu i wdzi´czno-
Êci za to, ˝e publicznoÊç od poczàtku
do koƒca nas wys∏ucha∏a i nagrodzi∏a
brawami. Jeszcze raz serdecznie dzi´ku-
jemy.
Czy granie w zespole to wasze zaj´cie
zawodowe czy raczej pasja?
Gra zespo∏owa to po∏àczenie zawodu
z pasjà. Nie ma nic lepszego jak praco-
waç w tym zawodzie, który daje ci naj-
wi´kszà satysfakcje i upi´ksza ˝ycie.
MyÊl´, ˝e jest to po prostu po∏àczenie za-
wodu i pasji, którà ka˝dy z nas ma.
Przez nià rodzi si´ zapa∏ i ch´ç do two-
rzenia czegoÊ oryginalnego.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

Dariusz Skrzydlewski

Rozmowa 
z PRZEMYS¸AWEM KOSTRZEWÑ,
tr´baczem w zespole Kwintet

Kol´dy od wieków sà obecne w
tradycji polskiej. Co ciekawe, Pol-
ska zajmuje czo∏owe miejsce pod
wzgl´dem liczby tych˝e utworów.
Przyjmuje si´, ˝e pierwszà polskà
kol´dà by∏a „Zdrów bàdê, Królu
Anielski” z 1424 roku.
Warto w tym miejscu wspomnieç
troch´ o historii kol´dowania. W
koÊciele katolickim okres kol´do-
wania przypada od pierwszego
dnia Êwiàt (pó∏noc mi´dzy 24 i 25
grudni) do 6 stycznia. Ma∏o zna-
nym faktem jest to, ˝e geneza ko-
l´d si´ga jeszcze czasów rzym-
skich. Dnia 1 stycznia mianowa-
no zawsze nowego konsula. Z
czasem przyj´∏a si´ tradycja Êwi´-
towania 

pierwszego dnia stycznia jako po-
czàtku roku administracyjnego.
W tym czasie ludzie odwiedzali
si´ wzajemnie, czemu towarzyszy-
∏o uroczyste Êpiewanie. ChrzeÊci-
jaƒstwo zaadaptowa∏o tà tradycj´
i wzbogaci∏o jej treÊç o wàtek na-
rodzin Jezusa Chrystusa.
W porównaniu do kol´d jazz jest
stosunkowo m∏odym gatunkiem
muzycznym. Jego geneza si´ga
po∏udniowych terenów Stanów
Zjednoczonych. Stanowi po∏àcze-
nie muzyki zachodnioafrykaƒ-
skej i europejsko-amerykaƒskiej.
Jazz charakteryzuje bardzo du˝a
dowolnoÊç. Pierwszymi muzyka-
mi uprawiajàcymi ten gatunek
byli nie znajàcy nut potomkowie

niewolników, dlatego te˝
jest gatunkiem, którego
charakterystycznà cechà
jest improwizacja. Wed∏ug
niektórych znawców tema-
tu, jazz jest tylko formà in-
terpretacji nie zaÊ osob-
nym gatunkiem muzycz-
nym. W piàtkowy wieczór 18
stycznia mogliÊmy si´ przekonaç
o tym fakcie wys∏uchujàc orygi-
nalnych interpretacji takich ko-
l´d jak „Cicha noc”, „Dzisiaj w
Betlejem” i wiele innych w wyko-
naniu Przemys∏awa Wojs∏awa na
saksofonie altowym, Macieja Ma-
tysiaka na gitarze basowej, Karo-
la Domaƒskiego na perkusji,
Przemys∏awa Kostrzewy na tràb-

ce i Macieja Czajkowskiego na
pianinie.
A˝ nie wypada zachwalaç piàtko-
wego koncertu, który zawdzi´cza-
my zespo∏owi OÊrodka Kultury w
Wieliszewie, ale jako mi∏oÊnik
muzyki jazzowej nie mam wyj-
Êcia. Ci z was co nie byli niech ̋ a-
∏ujà.

¸ukasz Moliƒski
Relacja wideo na www.wieliszew.pl

Gabinet
weterynarii
Wieliszew, ul. Polna 16
Tel. 22 767 94 47,
503 994 967

Lekarze  weterynarii
Beata Zgutka-Koremba
i Rafa∏ Koremba 

Przyjmujà codziennie
w godzinach:
pon – pt: 9–20
sobota: 10–15
niedziela: 10–12

R E K L A M A

Organizatorem turnieju by∏o Sto-
warzyszenie Sztuki i Edukacji Ar-
tystycznej. Z pomocà poÊpieszy-
∏y mu tym razem: Centrum Kul-
tury i Turystyki w Wieliczce,
Szko∏a Podstawowej nr 2 w Wie-
liczce oraz Dom Kultury Podgó-
rze. W czasie turnieju widzowie
mieli okazj´ oglàdaç taƒce pol-
skie w najlepszym wykonaniu.
Wielkim wydarzeniem by∏ fina∏
konkursu, który odby∏ si´ w pod-
ziemiach wielickiej kopalni w ko-
morze „Warszawa”. (ponad 120 m
pod ziemià). Patronat honorowy
nad turniejem obj´li: Marek Na-
wara, Marsza∏ek Województwa
Ma∏opolskiego oraz Józef Ro-

stworowski Ma∏opolski Kurator
OÊwiaty, Mi´dzynarodowa Rada
Stowarzyszeƒ Folklorystycznych,
Festiwali i Sztuki Ludowej w Pol-
sce Polska Sekcja C. I. O. F. F.

Jak zwykle nasi tancerze po raz
kolejny nie zawiedli i godnie za-
prezentowali si´ broniàc honoru
Wieliszewa.:
• Mateusz Falak i Dominika Bi-

sialska startujàca w kat. II A za-
j´∏a VII miejsce

• Piotr Soko∏owski i Karolina Bo-
˝ym po raz pierwszy startujàc
w kat III A (po awansie
z kat III B) wywalczy∏a fina∏
ostatecznie plasujàc si´
na V miejscu

• Dominika i Damian Durka de-
biutowali w kategorii wieko-
wej IV A (15-18 lat) i swój start
muszà zaliczyç do nad wyraz uda-
nych bowiem zaj´li III miejsce.
Wszystkim parom gratulujemy

i ˝yczymy kolejnych sukcesów ju˝
w pe∏nym sk∏adzie (na turniej
do Wieliczki pojecha∏y „starsze”
pary) na lutowym turnieju w Pu-
∏awach.

WARSZTATY
19 stycznia na zaproszenie pro-

wadzàcych „Promyki” p. Dariu-
sza Golca 

i p. Dariusza Skrzydlewskiego
zaj´cia z zespo∏em prowadzi∏a Pa-

ni Zofia Marcinek – wybitny spe-
cjalista folkloru tanecznego Be-
skidu Âlàskiego.

TaƒczyliÊmy: Owczarza, Ko∏o-
majki, Rejn´, Kucznierza, Zajàcz-
ka czy ˚abioka.

Zaj´cia te by∏y pierwszym eta-
pem przygotowania nowego pro-
gramu w∏aÊnie z okolic Beskidu
Âlàskiego dla Êredniej grupy ze-
spo∏u. Przed nami jeszcze sporo
pracy, nauki dopiero co pozna-
nych taƒców, obrz´dów…

W dalszej kolejnoÊci czekamy
na powstanie nowej muzyki i do-
skonalenie u∏o˝onego uk∏adu
choreograficznego.

DS

Kol´dy na jazzowo
Po∏àczenie dwóch
ró˝nych gatunków
muzycznych to
niezwyk∏e wyzwanie
dla twórców i niez∏a
gratka dla s∏uchaczy
spragnionych
niebanalnych
kompozycji. 

„W styczniu u PROMYKÓW…”

Turniej 
w Wieliczce
W dniach 12–13 stycznia 3 pary
z Zespo∏u Taƒca Ludowego
„PROMYKI” wybra∏y si´
do Wieliczki na V Ogólnopolski
Turniej Taƒców Polskich
o puchar profesora
Mariana Wieczystego.
Na wielickich scenach nasze pary
konkurowa∏y z najlepszymi
parami tanecznymi z ca∏ej Polski. 
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Z gminy

Najwa˝niejszym
punktem XIV sesji Rady
Gminy Wieliszew by∏o
przyj´cie ambitnej
uchwa∏y bud˝etowej
na rok 2008 r. Bud˝et
szczegó∏owo
prezentujemy
na stronach 6 i 7. Ponad
to posiedzenie Rady
Gminy by∏o wyjàtkowe
gdy˝ do grona Radnych
Gminy weszli
przedstawiciele
Micha∏owa – Reginowa
– Rafa∏ Kasiƒski i Edwin
Zezoƒ.

Przed debatà bud˝etowà mia∏o
miejsce uroczyste Êlubowanie i za-
przysi´˝enie nowych Radnych Mi-
cha∏owa – Regnowa Panów Edwi-
na Zezonia oraz Rafa∏a Kasiƒskie-
go. Nowi radni uzupe∏nili równie˝
sk∏ady komisji. Edwin Zezoƒ zo-
sta∏ cz∏onkiem komisji rozwoju
oraz komisji oÊwiatowej, zaÊ Rafa∏
Kasiƒski komisji zdrowia i komi-
sji bezpieczeƒstwa.

Bud˝et na rok 2008 w porówna-
niu do poprzedniego zwi´kszy∏ si´
o 100% z 27 mln do 58 mln. Ten
imponujàcy wzrost jest wynikiem
ambitnej strategii Wójta Gminy
Wieliszew Waldemara Kownac-
kiego zak∏adajàcej pozyskanie
du˝ych Êrodków z funduszy Unii
Europejskiej. Pan Edwin Zezoƒ
stwierdzi∏, ˝e jest zaszokowany
wielkoÊcià bud˝etu, który wzrós∏
o 100% w stosunku do roku po-
przedniego, a w gminie Niepor´t

planowany wzrost na inwestycje
to 2 – 3 procent. Zdaje sobie spra-
w´ z faktu, ˝e miejscowoÊç Micha-
∏ów – Reginów jest reprezentowa-
na w wydatkach gminy doÊç
skromnie, ale ma nadziej´, ˝e
w przeciàgu roku nak∏ady inwe-
stycyjne na t´ miejscowoÊç wzro-
snà. Radny Rogalski powiedzia∏,
˝e równie˝ jest pe∏en optymizmu
i jest przekonany, i˝ bud˝et
na 2008 rok zostanie wykonany
w ca∏oÊci. Ma równie˝ nadziej´, ˝e
pojawià si´ nowe Êrodki, a co
za tym idzie nowe zadania, dlate-
go proponuje poparcie przedsta-
wionej wersji projektu.Wójt Wal-
demar Kownacki podsumowujàc
debat´ podzieli∏ zdanie Radnych,
˝e bud˝et jest bardzo ambitny, ale
i trudny do realizacji poniewa˝ nie
zale˝y on tylko od ci´˝kiej pracy
urz´du, ale tak˝e od uwarunko-
waƒ zewn´trznych, po czym wy-

mieni∏ wa˝niejsze inwestycje i po-
dzieli∏ si´ refleksjà, ˝e przy wspól-
nych si∏ach da si´ zrealizowaç ten
bud˝et dlatego prosi o poparcie
i zatwierdzenie uchwa∏y. Po jedno-
g∏oÊnym zatwierdzeniu uchwa∏y
bud˝etowej Wójt podzi´kowa∏
zgromadzonym radnym za podj´-
tà decyzj´.

Kolejnym punktem posiedzenie
sesji Rady Gminy by∏o coroczne
sprawozdanie Pani Liliany K´p-
czyƒskiej z dzia∏alnoÊci OÊrodka
Pomocy Spo∏ecznej za rok 2007.
Pani K´pczyƒska po analizie spra-
wozdaƒ za okres 2004 do ro-
ku 2007 zauwa˝y∏a nieznaczny
spadek korzystajàcych ze Êwiad-
czeƒ pomocy spo∏ecznej. Poinfor-
mowa∏a tak˝e o wyraênym wzro-
Êcie iloÊci rodzin kwalifikujàcych
si´ do zasi∏ków rodzinnych wraz
z dodatkami zgodnie z ustawà
z dnia 28 listopada 2003 o Êwiad-

czeniach rodzinnych. Natomiast
Pe∏nomocnik Wójta ds. profilakty-
ki i uzale˝nieƒ Pani Barbara
¸empkowska podsumowa∏a gmin-
ny program profilaktyki i rozwià-
zywania problemów alkoholowych
na 2007r.W ramach programu zre-
alizowano du˝o zadaƒ, najwa˝niej-
sze z nich to funkcjonowanie Êro-
dowiskowych ognisk wychowaw-
czych w Krubinie i w Wieliszewie
oraz punktów porad psychologicz-
nych w Janówku i w Wieliszewie.
Ponad to m∏odzie˝ ze wszystkich
szkó∏ z terenu gminy wzi´∏a udzia∏
w ogólnopolskiej kampanii „Za-
chowaj trzeêwy umys∏”.

Protokó∏ z posiedzenia Rady
Gminy Wieliszew b´dzie dost´pny
na www.bip.wieliszew.pl po przy-
j´ciu go na nast´pnej sesji.

Micha∏ Tytkowski

Sesja Bud˝etowa

Informacje
z Urz´du
Gminy

Rozgrywki ligowe Hala Sportowa w Wieliszewie
goÊci∏a zawodników Amator-
skich Lig: Tenisa Sto∏owego,
Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawo-
wych oraz Gimnazjalnych,
a tak˝e Pi∏ki Siatkowej.

R E K L A M A

ww NowoÊci w architekturze
Niezwykle wa˝nym punktem
podczas XIV sesji Rady Gminy
by∏o przyj´cie strategii rozwoju
gminy Wieliszew.Ale w Refera-
cie Architektury i Urbanistyki
wieliszewskiego urz´du to nie
jedyne kluczowe wydarzenie.
Kierownik referatu Adam Wit-
kowski wskazuje na kolejne
zmiany jakie w najbli˝szym cza-
sie majà zostaç wprowadzone.
Przygotowujemy si´ do wprowa-
dzenia systemu umo˝liwiajàcego
wykonywanie Wyrysów z miej-
scowych planów zagospodarowa-
nia przestrzennego gminy po-
przez program ArcView, który jest
profesjonalnà aplikacj´ wyko-
rzystywanà do systemów infor-
macji przestrzennej. Plany zago-
spodarowania zostanà zeskano-
wane i osadzone na wspólnym
uk∏adzie wspó∏rz´dnych – mówi
Witkowski. Jak zapewnia –
za pomocà programu b´dzie mo˝-
liwe szybkie odnalezienie odpo-
wiedniego fragmentu planu oraz
wydrukowanie wyrysu dla kon-
kretnych dzia∏ek.
Takie rozwiàzanie umo˝liwi
wprowadzenie na strony inter-
netowe Wieliszewa uchwalo-
nych planów oraz projektów
planów b´dàcych w opracowa-
niu.
Za jedno z najwa˝niejszych za-
daƒ jakie stawia przed swojà za-
∏ogà jest szybkie sporzàdzenie
i uchwalenie nowego studium
uwarunkowaƒ i kierunków zago-
spodarowania powi´kszonego
o obszar Micha∏owa-Reginowa.
Studium jest nie tylko aktem
okreÊlajàcym za∏o˝enia lokalnej
polityki przestrzennej ale rów-
nie˝ zawiera ustalenia wià˝àce
przy sporzàdzaniu miejscowych
planów zagospodarowania prze-
strzennego.

Red.

Og∏oszenie o pracy
Poszukiwane sà osoby
do pracy w Urz´dzie Gminy
Wieliszew.
Na stronie internetowej BIP
Urz´du Gminy (www. bip.
wieliszew. pl) znajdziecie
Paƒstwo szczegó∏y odnoÊnie
naboru na wolne
stanowiska pracy: 
1) Pracownika ds. promocji

gminy.
2) Pracownika ds.

pozyskiwania Êrodków
pomocowych.

3) Pracownika Referatu
Urbanistyki
i Architektury.

4) Informatyka

Pomó˝my 
Damianowi

Damian jest pogod-
nym 3 letnim ch∏op-
cem cierpiàcym
od urodzenia na roz-
szczep kr´gos∏upa.

Choroba naszego dziecka bardzo nas
przyt∏oczy∏a, dlatego zwracamy si´
z ogromnà proÊbà do wszystkich ludzi
dobrej woli o pomoc. Lekarze dajà Da-
mianowi szans´ na to, ˝e w przysz∏oÊci
b´dzie chodzi∏, jednak potrzebne sà Êrod-
ki finansowe na zakup drogiego sprz´tu
do rehabilitacji. Od momentu rehabilita-
cji szpitalnej i przy pomocy sprz´tu
z NFZ widzimy popraw´ w poruszaniu
si´ i funkcjonowaniu fizycznym Damia-
na. Dziecko jednak roÊnie i obecny sta-
bilizator jest ju˝ za ma∏y. Potrzebny jest
zakup bardziej funkcjonalnego i dostoso-
wanego do dziecka urzàdzenia do chodze-
nia. Dlatego te˝ bardzo prosimy o pomoc
naszemu dziecku. Z góry dzi´kujemy
za hojnoÊç i okazane Damianowi serce.

Rodzice

Wp∏aty prosimy kierowaç na konto: 
Fundacja Dzieciom „Zdà˝yç z Pomocà”
PKO BP 15 o/ Warszawa
50 1020 1156 0000 7902 0007 7248
Z dopiskiem: na leczenie i rehabilitacj´ 
Damiana Górskiego

B´dziemy wdzi´czni za ka˝dà pomoc, za oka-
zane serce, hojnoÊç i nadziej´. Goràco dzi´ku-
jemy w imieniu Damiana i swoim.

V Turniej 
KI. I–III Ch∏opcy

1. ˚uk Kacper
Kl. IV – VI Ch∏opcy

1. Wasiak Damian 
2. Majewski Jakub 
3. Burakowski Daniel

Gimnazjum Dziewcz´ta

1. Bajorek Magda
2. Sadowska Anna
3. Pieƒkosz Aleksandra 

Gimnazjum Ch∏opcy

1. Krawczyk Arek 
2. Popowski Mateusz
3. Komorowski Bartek

Szko∏a Êrednia ch∏opcy

1. Rutkowski Mateusz 
2. Walczak Damian 
3. Prusiƒski Tomasz 

Seniorzy

1. Malita Marek 
2. Chodakowski Micha∏ 
3. Machnacki Micha∏

Klasyfikacja po V turnieju.
Kl. I – III Dziewcz´ta

1. Koz∏owska Gabrysia – 300 pkt.
KI. I – III Ch∏opcy

1. Rosiƒski Rados∏aw – 100 pkt.
˚uk Kacper – 100 pkt.

Kl. IV – VI Dziewcz´ta

1. Bajorek Magda – 300 pkt.
2. Koz∏owska Gabrysia – 80 pkt.
3. Klaudia Karpiƒska – 60 pkt.

Kl. IV – VI Ch∏opcy

1. Wasiak Damian – 400 pkt.
2. Majewski Jakub– 300 pkt.

˚abik Patryk – 300 pkt.
4. Koz∏owski Tomasz – 180 pkt.

Gimnazjum Dziewcz´ta

1. Sadowska Anna – 420 pkt.
2. Stopka Monika – 260 pkt.
3. Pieƒkosz Aleksandra – 200 pkt.

Bajorek Magda – 200 pkt.
Gimnazjum Ch∏opcy

1. Krawczyk Arek – 380 pkt.
2. Popowski Mateusz – 360 pkt.
3. Jarosiƒski Marcin – 225 pkt.

Modzelewski Aleksander – 255 pkt.
Komorowski Bartek – 255 pkt.

Szko∏a Êrednia ch∏opcy

1. Prusinowski Tomasz – 240 pkt.
2. Walczak Damian – 220 pkt.
3. Rutkowski Mateusz – 200 pkt.

Szko∏a Êrednia ch∏opcy

1. Sadowska Ola – 300 pkt.
Seniorzy

1. Chodkowski Zbigniew – 395 pkt.
2. Machnacki Micha∏ – 280 pkt.
3. Cur Mariusz – 240 pkt.

Tenis
W sobot´ 19 stycznia w hali sportowej w Wieliszewie rozegrano piàtà
kolejk´ zmagaƒ tenisistów sto∏owych w sezonie 2007/2008. Prezentu-
jemy wyniki turnieju i bie˝àcà klasyfikacj´ ligowà.

Pi∏ka halowa
12 stycznia w hali sportowej w Wieliszewie
rozpocz´∏y si´ rozgrywki II rundy Amatorskiej Ligi
Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawowych. 

Turniej wygra∏a dru˝yna z ¸ajsk rozbijajàc zespó∏ z Chotomowa a˝ 6: 2,
na trzecim miejscu uplasowa∏a si´ dru˝yna zWieliszewa, kolejne miejsca
zaj´∏y odpowiednio zespo∏y z: Jab∏onny, Bia∏obrzegów oraz Skrzeszewa.
W klasyfikacji generalnej Chotomów zajmuje pierwsze miejsce
z przewagà 15 pkt. nad dru˝ynà z ¸ajsk i a˝ 85 pkt. przewagà
nad zespo∏em z Jab∏onny. Najlepszym strzelcem z wynikiem 20
strzelonych bramek jest aktualnie Grzegorz Kado z ¸ajsk.

Siatkówka
27 stycznia 2008r. w hali sportowej
w Wieliszewie odby∏ si´ pierwszy
turniej II rundy Amatorskiej Ligi
Pi∏ki Siatkowej. Dru˝yny przystà-
pi∏y do rozgrywek w dwóch gru-
pach A i B.

GRUPA A wyniki
BIA¸OBRZEGI  – WIELISZEW 0:2
¸AJSKI – BIA¸OBRZEGI 1:2
WIELISZEW – ¸AJSKI 1:3

GRUPA B wyniki
JAB¸ONNA– SKRZESZEW 3:0
CHOTOMÓW – JAB¸ONNA  2:2
SKRZESZEW – CHOTOMÓW   0:10

Klasyfikacja generalna
turniejów

I Chotomów 180 pkt.
II ¸ajski 165 pkt.
III Jab∏onna 95 pkt.
IV Bia∏obrzegi 31 pkt.
V Wieliszew 19 pkt.
VI Skrzeszew 10 pkt.

Najlepsi Strzelcy

I Grzegorz Kado (¸ajski) 20 bramek
II Mateusz Murawski (Jab∏onna) 14 bramek
III Radek Nyrç (Chotomów) 14 bramek

Mecz o V miejsce:
BIA¸OBRZEGI – SKRZESZEW 4:0

Mecz o III miejsce:
JAB¸ONNA – WIELISZEW 1:2

Mecz o I miejsce:
¸AJSKI – CHOTOMÓW 6:2

DRU˚YNA MIEJSCE PUNKTY KLASYFIKACJA
W III TURNIEJU GENERALNA

1. Wieliszew I 105 I
2. Jab∏onna II 105 I
3. Skrzeszew IV 25 IV
4. Niepor´t III 45 III

KLASA I
WIELISZEW – NIEPOR¢T  4:0
JAB¸ONNA - SKRZESZEW 3:1
JAB¸ONNA – WIELISZEW 0:3

NIEPOR¢T – SKRZESZEW 3:4
NIEPOR¢T – JAB¸ONNA 1:0
WIELISZEW – SKRZESZEW 8:0

Grupa A
SPR – SPARTA 0:2
VEGA – GRAND 0:2
SPARTA– GRAND 0:2
SPR – VEGA 0:2
VEGA – SPARTA 1:2
GRAND – SPR 1:2

DRU˚YNA MIEJSCE PUNKTY KLASYFIKACJA
W III TURNIEJU GENERALNA

1. Wieliszew II 120 I
2. Jab∏onna I 90 II
3. Skrzeszew IV 25 IV
4. Niepor´t III 45 III

KLASA II
JAB¸ONNA – NIEPOR¢T 2:3
WIELISZEW – SKRZESZEW 2:3
WIELISZEW – JAB¸ONNA 2:2

SKRZESZEW – NIEPOR¢T 3:3
NIEPOR¢T – WIELISZEW 3:4
JAB¸ONNA – SKRZESZEW 3:1

KLASA III
SKRZESZEW – NIEPOR¢T 3:3
WIELISZEW– JAB¸ONNA  3:0
SKRZESZEW – WIELISZEW 0:4

JAB¸ONNA – NIEPOR¢T 0:3
JAB¸ONNA – SKRZESZEW 0:3
WIELISZEW – NIEPOR¢T 6:2

DRU˚YNA MIEJSCE PUNKTY KLASYFIKACJA
W III TURNIEJU GENERALNA

1.Grand I 30 IV
2.SPARTA II 20 II
3.VEGA III 10 I
4.SPR IV 5 III

Grupa B
CS¸iJ Zegrze – WIELISZEW 2:0
LODO¸AMACZ – NIEPOR¢T 2:1
WIELISZEW – NIEPOR¢T 2:1
LODO¸AMACZ – CS¸iJ Zegrze 2:0
LODO¸AMACZ - WIELISZEW 2:0
NIEPOR¢T – CS¸iJ Zegrze 2:1

DRU˚YNA MIEJSCE PUNKTY KLASYFIKACJA
W III TURNIEJU GENERALNA

1. CS¸iJ 30 80 I
2. LODO¸AMACZ II 20 II
3. NIEPOR¢T III 10 III
4. WIELISZEW 5 25 IV

DRU˚YNA MIEJSCE PUNKTY KLASYFIKACJA
W III TURNIEJU GENERALNA

1. Wieliszew I 105 I
2. Jab∏onna IV 25 IV
3. Skrzeszew III 75 I
4. Niepor´t II 75 II

Pi∏ka halowa szkó∏ gimnazjalnych

KLASYFIKACJA KRÓLA STRZELCÓW

KLASA I: Patryk Salwin (Wieliszew) 14 bramek, Kamil Mi´tek (Skrzeszew) 8 bramek, Marcin Strowecki
(Niepor´t) 7 bramek, Damian Falenta (Jab∏onna) 6 bramek. 

KLASA II: Adrian Rynczak (Wieliszew) 17 bramek, Damian Rutkowski (Wieliszew) 13 bramek,

Przemys∏aw Nyrç (Jab∏onna) 9 bramek, Piotr Madej (Niepor´t) 9 bramek, Patryk Pawlak
(Wieliszew) 9 bramek

KLASA III: Bobowski Arek (Skrzeszew) 7 bramek, Marcin Wójcik (Wieliszew) 6 bramek, Dominik
Stopka (Skrzeszew) 5bramki, Mariusz Oktaba (Wieliszew) 4 bramki, Konrad Wilgos
(Wieliszew) 4 bramki. Dawid W´gorowski (Niepor´t) 4 bramki.

W grupie A zagra∏y: SPARTA NA-
SIELSK, SPR, GRAND, VEGA,
w grupie B: CS¸iJ ZEGRZE, LODO-
¸AMACZ, NIEPOR¢T, WIELI-
SZEW. W grupie A pierwsze miej-
sce zajà∏ GRAND, który odniós∏ dwa
zwyci´stwa – 2: 0 z Vegà oraz 2: 0 ze
Spartà. W tej grupie bardzo dobrze
zaprezentowa∏ si´ zespó∏ SPARTY,
który zajà∏ II miejsce w grupie, po-
dobnie jak GRAND wygrywajàc
dwa mecze, lecz ogólnie przegra∏
z nim gorszym stosunkiem setów.
W grupie B pierwsze miejsce, wy-
grywajàc dwa mecze wywalczyli
zawodnicy CS¸iJ Zegrze. Przegrali
jedynie z Niepor´tem, który wzmoc-
ni∏ si´ kilkoma nowymi zawodnika-
mi. Z rozgrywek z powodów s∏u˝bo-
wych zrezygnowa∏a dru˝yna III Ba-
talionu. W jej miejscu wystàpi∏
Wieliszew, jednak z powodu niepe∏-
nego sk∏adu nie móg∏ podjàç równej
walki z innymi dru˝ynami.

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA „BER-MED”
Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85
tel.0 22 782-23-85,  tel. kom. 662-605-313
Czynny codziennie 8–19, soboty 8–12

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia In tern is tyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodz inne j
Dr Katarzyna Szerejko

• Poradnia Ogólna
Dr Paulina Palejko
Dr Tomasz Palejko 
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk

• Poradnia uzale˝n ieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psych iatra  
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Uro logiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermato logiczna
Dr Renata Jeziorkowska

PODPISANA UMOWA
Z NARODOWYM FUNDUSZEM
ZDROWIA

GABINET ZABIEGOWY
• P ie l´gniarka rodz inna 
– H. Piotrowska, E. Banaszek, A. Ràczka
• P ie l´gniarka po∏o˝na 
– M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Rafa∏ Grzyb
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: pon, wt, Êr, czw. 14–19

Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka
Tel. 782-23-85 kom 662-605-313
PODPISANA UMOWA
Z NARODOWYM FUNDUSZEM
ZDROWIA

Chór Bel Canto zaprasza
mi∏oÊników wspólnego
Êpiewania.
Próby chóru odbywajà si´ w poniedzia∏ki
w godzinach 19.00 – 21.30 w Domu Ogrodnika
w Micha∏owie-Reginowie.

Sprzedam dzia∏k´
budowlanà w Wieliszewie.

Powierzchnia 1325m2,
szerokoÊç 23m, d∏ugoÊç 58 m

Telefon kontaktowy: 609 585 775

Sprzedam teren pod zabudow´
us∏ugowà i przemys∏owà
w Wieliszewie 10000 m2

Stobiecki Janusz 
022 840 50 85, 692 728 853

Paniom z Caritasu Wieliszew
serdeczne wyrazy

wdzi´cznoÊci za pomoc
okazanà w piel´gnowaniu

chorej matki 
sk∏ada Renata Goszczyƒska

z rodzinà

Obok Leszka Kleimana zasiedli nowi radni z Micha∏owa-Reginowa – Rafa∏ Kasiƒski i Edwin Zezoƒ
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Ferie zimowe w Gminie Wieliszew
11.02.–22.02.2008 r.  (od  pon iedz ia ∏ku  do p ià tku )
nn Hala sportowa w Wieliszewie:
Zaj´cia sportowe – m.in. tenis sto∏owy,
siatkówka, koszykówka, pi∏ka halowa,
odbywajà si´ w hali sportowej w Wieliszewie
w godz. 10–14

Szczegó∏owy rozk∏ad zaj´ç na www.wieliszew.pl
Kontakt: Lidia Kwiatkowska, tel. 022 782 21 44

nn Zaj´cia w Êwietlicy Caritas
w Wieliszewie 

I tydzieƒ (od poniedzia∏ku do piàtku)
w godz. 13–16

II tydzieƒ (od poniedzia∏ku do piàtku)
w godz. 10–13

nn OÊrodek Kultury w Wieliszewie 
– 18.02.2008 r. (poniedzia∏ek) godz. 10–15:

Wyjazd na lodowisko Stegny w Warszawie 

– 19.02.2008 r. (wtorek) godz. 10–15:
Wycieczka do Twierdzy Modlin

– 20.02.2008 r. (Êroda) godz. 10–14:
Wyjazd do Stajni Klucz w Skrzeszewie: 
nauka jazdy konnej dla dzieci i m∏odzie˝y.

– 21.02.2008 r. (czwartek): 
godz. 10–15: 
Wyjazd na lodowisko Torwar 
w Warszawie

– 22.02.2008 r. (piàtek) godz. 10–14:
Wyjazd do AquaParku w Jachrance

Z a p i s y :  
do godziny 15, dnia roboczego
poprzedzajàcego wyjazd,
telefonicznie: 0 22 782 20 44
lub 0 22 782 21 44, e-mail:
aneta.kultura@wieliszew.pl lub
osobiÊcie w OÊrodku Kultury (pokój
nr 4 w hali sportowej, pokój nr 6
w Urz´dzie Gminy)

Szczegó∏y na www.wieliszew.pl
Kontakt: Aneta Grzybowska, tel. 022 782 20 44

nn Oferta placówek oÊwiatowych 
Wyjazdy do kina, na basen i lodowisko, etc.
– w ka˝dej ze szkó∏ podstawowych na terenie
gminy.
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Bale charytatywne

Rekordowy akt

Uczestnicy balu dopisali, wszyst-
kim udzieli∏a si´ wspania∏a atmos-
fera i energii do taƒca nie brako-
wa∏o. Parkiet „Malwy” by∏ ca∏y
czas zape∏niony weso∏o wirujàcy-
mi parami bàdê wijàcymi si´ w´-
˝ami tanecznymi.

Ju˝ od 20.00 przybywali zapro-
szeni goÊcie. Pó∏ godziny póêniej
odby∏o si´ oficjalne przywitanie
goÊci przez prowadzàcego Jacka
Cholewiƒskiego, w∏adze Stowa-
rzyszenia i Rady Rodziców. Póê-

niej nastàpi∏a zabawa oraz kon-
sumpcja smacznego jad∏a przygo-
towanego pod okiem znanego
wszystkim mistrza kuchni Feliksa
Karpika. Orkiestra z dwoma woka-
listkami mi∏o przygrywa∏a a g∏osy
wokalistek wywar∏y niezapomnia-
ne wra˝enie. W mi´dzyczasie od-
by∏a si´ licytacja fantów dostar-
czonych przez ró˝nych dobrodzie-
jów. Najwy˝szà wylicytowanà
wartoÊç uzyska∏a koszulka z Mi-
strzostw Europy w siatkówce ko-

biet ufundowana przez Katarzyn´
Skowroƒskà w której Pani Kasia
gra∏a i zdoby∏a z∏oty medal. Na-
bywca, Pan Marcin Pietras, zap∏a-
ci∏ za nià a˝ 600 z∏.

Innà atrakcjà balu by∏a loteria
fantowa. Zdobywczyni g∏ównej
nagrody przeznaczy∏a wygranà
do dalszej licytacji.

Wszystkim goÊciom balu organi-
zatorzy bardzo dzi´kujà za napraw-
d´ wspania∏à zabaw´. Wyrazy po-
dzí kowaƒ nale˝à sí  równie  ̋za nie-

zwyk∏à hojnoÊç w trakcie licytacji.
Jak zaznacza Prezes Stowarzyszenia
– Ca∏oÊç dochodu z organizacji ba-
lu i licytacji zostanie przeznaczo-
na na dzia∏alnoÊç Stowarzyszenia

polegajàcà na wspieraniu Szko∏y
Podstawowej w Wieliszewie.

W imieniu organizatorów zapra-
szamy na kolejny bal Stowarzysze-
nia ju˝ w przysz∏ym roku. KK

Stowarzyszenie powsta∏o w stycz-
niu 2003, czyli w Êrodowisku orga-
nizacji spo∏ecznych na terenie po-
wiatu jest pewnego rodzaju Nesto-
rem choç w nazwie majà M∏odoÊç.
Pomoc potrzebujàcym od poczàtku
istnienia stowarzyszenia wpisywa-
∏a si´ w jego dzia∏ania. Jednymi
z form wspierajàcych takie dzia∏a-
nia sà imprezy charytatywne.
Pierwszy mo˝na powiedzieç taki mi-
ni-bal odby∏ si´ w lutym 2004 r. kie-
dy to EMKA zorganizowa∏a Walen-
tynki, z których dochód przeznaczo-
no na wyjazd do Torunia dla dzieci
z Parafii Janówek – tak o genezie
imprez charytatywnych EMKI mó-
wi jej prezes Pawe∏ Kownacki.

Póêniej dzi´ki wsparciu w∏adz
gminy i Towarzystwa Budownictwa
Spo∏ecznego zagoÊciliÊmy w sali Mal-
wa i nasze imprezy by∏y coraz bar-
dziej okaza∏e – dodaje.

Faktycznie prawie dwukrotny
wzrost liczby uczestników i kilku-
krotnie wi´cej Êrodków zebranych
w 2007 roku robi wra˝enie. Wyda-
waç si´ mog∏o, ˝e nie mo˝na lepiej,
wi´cej i okazalej ale zarówno orga-

nizatorzy jak i goÊcie balu 2008 r.
przeszli samych siebie.

Bal EMKI w tym roku zaszczyci-
li swoja obecnoÊcià starosta Jan
Grabiec, jego zast´pca Janusz Ku-
bicki, wójt gminy Waldemar Kow-
nacki i jego zast´pca Andrzej Szczo-
drowski, z grona radnych przybyli
Rafa∏ Kasiƒski (regularny uczestnik
balów EMKI ale pierwszy raz jako
radny gminy Wieliszew) i Grzegorz

Bieƒkowski oraz radny powiatowy
Janusz Wanat. Za opraw´ arty-
stycznà imprezy ju˝ trzeci rok
z rz´du odpowiada∏ DJ Piotr. Sza-
nowni Paƒstwo mimo ogromnej ilo-
Êci propozycji innych imprez nie mo-
g∏em sobie odmówiç by nie przyje-
chaç do Wieliszewa na imprez´
charytatywnà do tak wspania∏ych
goÊci – komplementowa∏ DJ Piotr.
GoÊcie równie˝ nie kryli swojego

podziwu dla jego umiej´tnego
prowadzenia we wspólnym taƒcu
tylu osób. ZaÊ za opraw´ kulinar-
nà jak co roku dba∏ Piotr Âwi´to-
chowski i Gra˝yna Bialik. Poza fan-
tastycznà zabawà clue programu
ka˝dego balu by∏a licytacja cen-
nych przedmiotów.W tym roku jak
ju˝ wspomniano wy˝ej pad∏ kolej-
ny rekord. Za akt wykonany meto-
dà szyde∏kowà przez Marzann´
Bieƒkowskà zast´pca wójta An-
drzej Szczodrowski wylicytowa∏
kwot´ 1500 z∏. Równie godne za-
uwa˝enia jest wylicytowanie przez
radnego Rafa∏a Kasiƒskiego orygi-
nalnej koszulki Arsenalu Londyn
za niebagatelnà kwot´ 815 z∏. Z in-
nych ciekawych przedmiotów na-
le˝y wspomnieç o medalu Domini-
ki i Damiana Durków za I miejsce
w konkursie „O PierÊcieƒ Ksi´˝nej
Izabeli” wylicytowanym za 350 z∏
przez samego Dariusza Skrzydlew-
skiego, obraz podarowany przez
starost´ za 400 z∏ kupi∏ wójt gmi-
ny Waldemar Kownacki,a oryginal-
ny i nieu˝ywany kask motocyklo-
wy ORMO z 1975 r. podarowany

przez Kwatermistrza Stra˝y Po˝ar-
nej w Nowym Dworze Mazowiec-
kim za 500 z∏ wylicytowa∏ wicesta-
rosta Janusz Kubicki. A ponadto
swoich nowych w∏aÊcicieli znalaz∏
krawat i d∏ugopis od Donald Tuska,
akwarela od Marsza∏ka Sejmu Bro-
nis∏awa Komorowskiego, zestaw
Kalifornijczyka, ksià˝ka Katyƒ
z autografem samego Andrzeja
Wajdy. Wed∏ug jeszcze nie po-
twierdzonych danych organizatorzy
zak∏adajà, ˝e sam dochód z licyta-
cji przekroczy∏ magicznà kwot´ 10
tysi´cy. I tutaj przyst´pujemy
do najwa˝niejszego.Te wspomnia-
ne wy˝ej 10 tysi´cy z∏otych dzi´ki
wspó∏pracy z Fundacjà Batorego
w ramach programu Lokalne Fun-
dusze Stypendialne „Równe Szan-
se” zostanie podwojona. Miejmy
nadziej´, ˝e wszyscy zdolni nie za-
wsze zamo˝ni uczniowie z gminy
Wieliszew b´dà mogli dzi´ki tym
pieniàdzom rozwijaç swoje talen-
ty.Gratulujemy organizatorom i ˝y-
czymy dalszych sukcesów
a przy okazji urodzin ˝yczymy tra-
dycyjne 100 lat. SzM

Ach co to by∏ za bal!

Tak z pewnoÊcià

mo˝na powiedzieç

o inauguracyjnym

balu Stowarzyszenia

Przyjació∏ Szko∏y

Podstawowej im.

T. KoÊciuszki

w Wieliszewie

„Bonawentura”. 

Rekordowa cena za
licytowany przedmiot.
Rekordowa suma
dochodu z balu.
Fantastyczna zabawa
do bia∏ego rana. Czyli
ni mniej ni wi´cej jak
kolejny bal
Stowarzyszenia EMKA
zakoƒczy∏ si´
sukcesem.

Stowarzyszenia Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej im. T. KoÊciuszki w Wieliszewie „Bonawentura”
– organizatorzy balu, sk∏adajà serdeczne podzi´kowania Towarzystwu Budownictwa Spo∏ecznego
w Wieliszewie, które dzi´ki u˝yczeniu sali „Malwa” znacznie przyczyni∏o si´ do tak ogromnego
sukcesu balu.

Karnawa∏ z Bonawenturà

Fo
t.

¸M

Fo
t.

¸M

Fo
t.

¸M
Fo

t.
Ka

ta
rz

yn
a 

Ku
ja

wa

Fo
t.

Bo
na

we
nt

ur
a

Prowadzàcy bal DJ Piotr

Starosta Jan Grabiec przekazuje podarowany przez siebie obraz zwyci´zcy
licytacji wójtowi Waldemarowi Kownackiemu.

Licytacja koszulki siatkarki Katarzyny Skowroƒskiej. Przywitanie goÊci przez Zarzàd Stowarzyszenia Bonawentura.

Radny Rafa∏ Kasiƒski prezentuje wylicytowanà koszulk´ Arsenalu.


